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L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, junt a la re·
gidora de Medi Ambient, Silvia Verdú, es van 
reunir el 19 de maig amb el president de la Di·
putació d’Alacant, César Sánchez, a qui li van 
traslladar la seua preocupació per l’abocament 
d’aigües residuals a la llera del Rodriguillo, ja 
que suposa una situació de risc, insalubritat i 
molèsties per a la població que hi viu prop, així 
com per al medi natural de la zona.

Amb l’objectiu de solucionar el problema, 
que afecta directament a la qualitat de les ai-
gües, els sòls i la proliferació d’elements com els 
mosquits o insectes, l’ajuntament ha elaborat 
un estudi preliminar de solucions i actuacions 
correctives, que derivarà en un projecte que 
pretén abordar la situació de manera integral.

“El Pinós i, especialment, els veïns del Ro-
driguillo, sofreixen aquest problema des de fa 
molts anys, sobretot en les èpoques de pluges, 
i per això una de les nostres prioritats durant 
aquesta legislatura  va a ser solucionar-ho o 
minimitzar-ho”, va comentar el primer regidor, 
i per a la materialització d’aquest important 
projecte “esperem comptar amb el recolza-
ment tècnic i econòmic de la Diputació ja que 
sabem del seu compromís amb la salut, el medi 
ambient i la seua conservació”.

DIPÒSIT D’ACUMULACIÓ
Les actuacions plantejades per l’ajuntament 
es podrien desenvolupar en diverses fases, 
establint prioritats. Les més importants con-
sisteixen en la planificació temporal de la 
separació d’aigües pluvials i residuals, deri-
vant-les cap a la EDAR per al seu tractament 
de la forma més selectiva possible. En el cas 
de no haver suficient capacitat per a trac-
tar-les, es contempla executar un dipòsit de 
regulació i acumulació complementari.

“Li hem transmés al president de la Diputa-
ció el nostre interés per desenvolupar les dues 
actuacions, encara que la prioritat seria execu-
tar la part del dipòsit, l’avantprojecte de la qual 
ascendeix a uns 500.000 euros. La següent fase 
seria la recuperació ambiental d’aquest espai 
natural”, ha comentat el primer regidor.

CASA DE DON PEDRO 
Durant la primera trobada entre el president 
de la Diputació i l’alcalde del Pinós, aquest li va 
presentar també un projecte per a completar 
l’adequació i reforma de la Casa de Don Pedro 
per a ús municipal, culminant així l’actuació de 
rehabilitació realitzada gràcies a l’aportació 
econòmica de l’entitat provincial. La proposta 

consisteix a conjuminar diverses funcionalitats 
que permetran disposar d’un espaci polivalent, 
totalment flexible i capaç de combinar usos ha-
bituals amb altres activitats i esdeveniments, 
segons l’estacionalitat, per a convertir-se en un 
lloc per a la participació i el gaudi dels ciuta-
dans. Es baralla la possibilitat d’instal·lar allí la 
Tourist Info, com que es troba al centre urbà; 
habilitar com a Saló de Plens la primera planta, 
que seria accessible amb l’ascensor projectat; o 
desenvolupar en el pati activitats culturals.

L’ajuntament va entregar a l’entitat pro-
vincial un avantprojecte amb les actuacions per 
a completar l’adequació de l’edifici, la primera 
fase de rehabilitació del qual va concloure a 
principis de l’any passat, perquè estudien com 
ajudar a la financiació del projecte, el pressu-
post estimat del qual és de 18.000 euros.

El president de la Diputació li va traslladar a 
l’alcalde el seu compromís d’estudiar l’avantpro-
jecte presentat, així com la possibilitat d’inclou-
re’l en el pròxim Pla d’Obres i Serveis. “Anem a 
treballar-ho conjuntament amb els tècnics de la 
Diputació, perquè dins d’aquests 2 anys pròxims 
puga acabar-se”, ha assegurat Azorín.

El president de la Diputació es va comprome-
tre amb l’alcalde a visitar el Pinós pròximament, 
per a conèixer in situ la problemàtica existent al 
Rodriguillo i les pedreres del “Monte Coto”. 

El secretari autonòmic es va comprome-
tre al Pinós a estudiar tècnicament el 
projecte i buscar fórmules de financiació.

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va sol·
licitar l’11 de maig al secretari autonòmic 
d’Agricultura i Desenvolupament Rural, 
Francisco Rodríguez Mulero, que l’admi·
nistració autonòmica ajude en l’execució 
d’un projecte que milloraria notablement 
la capacitat d’emmagatzematge d’aigües 
per a regadiu en el terme municipal, tras·
lladant·li una de les principals preocupa·
cions dels agricultors pinosers. Es tracta 
d’un embassament que incrementaria en 
mig milió de metres cúbics la capacitat ac-
tual, i seria vital per a afrontar èpoques de 
màxima necessitat, un projecte de la SAT Ai-

gües del Pinós que des de fa uns anys busca 
financiació per a poder-ho dur a terme.

“És la meua obligació actuar com a inter-
mediari amb la conselleria en un tema tan im-
portant per al sector agrícola del Pinós com 
és l’aigua”, va dir el primer regidor.

El director de l’Agència Valenciana de 
Foment de Garantia Agrària va qualificar 
com “preferent”, comprometent-se a estu-
diar el tema.

A la trobada, celebrada a l’ajuntament, 
van estar presents el regidor d’Agricul-
tura, Julián Pérez, la de Medi Ambient, 
Silvia Verdú, regidors del PP i Compromís, 
representants de l’Ajuntament de Monòver, 
i responsables de La Bodega del Pinós, la 
cooperativa Frutos Secos del Mañán, la SAT 

Aigües del Pinós, la SAT Santa Bárbara de 
Ubeda.

Prèviament, el secretari autonòmic i el 
director general d’Agricultura, Ramaderia i 
Pesca, Rogelio Llanes, van visitar les instal·laci-
ons de la cooperativa Frutos Secos del Mañán.

PRÒXIMA VISITA
El secretari autonòmic va acceptar la invita-
ció de l’alcalde per conèixer més de prop la 
realitat del sector agrícola i vitivinícola, i el 9 
de juny tornarà al Pinós per a visitar la bo-
dega, els camps experimentals i el regadiu. 

L’ajuntament sol·licita a la Diputació solventar 
el problema d’abocaments al Rodrigillo 
A mes d’ajuda econòmica per a finalitzar la Casa de Don Pedro

El Pinós vol a augmentar la capacitat 
d’emmagatzematge d’aigua per a regadiu

Sin duda existen personas que nos hacen 
pensar en lo que tenemos y en lo que a ellos 
les falta, despertando en nosotros valores 
como la solidaridad. Ello lo pudimos com-
probar el pasado 27 de abril con la visita a 
nuestra localidad de Minerva González y 
Marcos Bajo, quienes a estas alturas están 
afrontando la recta final de su Vuelta Solida-
ria a España por las Enfermedades Raras. Me 
congratula comprobar que somos un pueblo 
vivo, que se une a favor de los demás. Por 
ello, quiero expresar en estas líneas mi más 
sincero agradecimiento a las asociaciones, 
empresas, colegios… que no dudaron ni un 
instante colaboraron en esta iniciativa. Los 
niños y niñas, con sus globos y su alegría, hi-
cieron que el recibimiento fuera memorable.

Ellos también fueron los principales 
protagonistas de la Trobada d’Escoles en Va-
lencià de la comarca lingüística de Les Valls 
del Vinalopó, que Pinoso acogió por cuarta 
ocasión. Un día de fiesta para reivindicar la 
presencia en las aulas de la lengua propia de 
esta tierra, y también una jornada para com-
partir con los pueblos vecinos esa esencia 
que nos identifica a todos.

Eventos como estos se llevan a cabo 
porque existe una perfecta colaboración 
entre todas las concejalías. Y eso mismo 
puedo destacar de la Campanya Salut, Esport 
i Joventut, que una vez más desbordó las ex-
pectativas. Este año se incrementó la canti-
dad de actividades programadas, y de nuevo 
he de destacar la altísima participación en 
todas ellas, algo que nos recompensa enor-
memente, y más si se trata de promocionar 
entre los pinoseros la sana práctica depor-
tiva, sobre todo entre nuestros jóvenes. Y de 
cara al verano se ha cerrado una programa-
ción deportiva muy interesante, con multitud 
de opciones para todas las edades.

Por cierto, me congratula el éxito conse-
guido por los equipos alevín y benjamín del 
fútbol sala local, campeones autonómicos. 
¡Enhorabuena!

Por otra parte, aunque todavía quedan 
algunos trámites, todo parece indicar que 
antes que concluya este año 2016 nuestro 
querido monte Cabezo de la Sal será catalo-
gado como Monumento Natural por el Consell. 
De momento ya tenemos noticia del dictamen 
favorable de Medio Ambiente para que así sea, 
lo cual significa que todo el trabajo realizado 
desde el año 2011 no ha sido en vano.

Nuestra preocupación por el medio am-
biente va más allá, y estamos estudiando la 
mejor solución para evitar que futuros episo-
dios de lluvia vuelvan a originar en la rambla 
del Rodriguillo los problemas que afectaron a 
la zona a finales de abril, con parcelas inun-
dadas y molestias a los vecinos. Esa solución 
ha de ser satisfactoria para todos, procurando 
preservar los valores medioambientales del 
entorno. A parte de eso, para evitar la proli-
feración de plagas de insectos tan proclives 
en esta época del año, se han intensificado los 
trabajos de fumigación.

Además, hemos solicitado a la Conselleria 
de Agricultura, Medio Ambiente, Además, hemos 
solicitado a la Conselleria de Agricultura, Medio 
Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo Rural 
que el Consorcio de Residuos de la Zona 13 sea 
el que ejecute el sellado del vertedero munici-
pal. Sería incluido en el programa de inversiones 
para el próximo año. Y ya tenemos el proyecto 
para crear un nuevo ecoparque, más cercano al 
casco urbano, con lo que promoveremos más el 
reciclaje entre los pinoseros y será más accesi-
ble a los escolares para desarrollar actividades 
de concienciación sobre este tema.

Con esta misma conselleria mantenemos 
un contacto frecuente, ya que en materia agrí-
cola también me gustaría recordar la reciente 
visita del secretario autonómico de Agricul-
tura y Desarrollo Rural, Francisco Rodríguez, a 
quien solicitamos su apoyo para que en nues-
tro municipio contemos con una mayor capa-
cidad de almacenamiento de agua para riego, 
comprometiéndose a estudiar técnicamente 
el proyecto existente, y a buscar fórmulas de 
financiación. Además, Pinoso fue uno de los 
municipios donde se presentó el nuevo plan 
autonómico de agricultura ecológica.

En otro orden de cosas, queremos incremen-
tar el suelo industrial de Pinoso, como destaca el 
edil Francisco José López en la entrevista que le 
ha realizado “El Cabeço”, porque nos importa la 
creación de empleo, que nuestros empresarios 
dispongan de un lugar adecuado donde insta-
larse, y que sus negocios se expandan y contribu-
yan a crear riqueza y bienestar para Pinoso. Pero 
con esto no solo hablo de polígonos industriales, 
sino también de contar con las infraestructuras 
viarias que permitan mejorar el transporte y 
evitar el paso de vehículos pesados por el casco 
urbano. De ahí que estemos volviendo a impulsar 
esa necesaria ronda sur-oeste para completar la 
circunvalación de Pinoso.

En este ejemplar de “El Cabeço” también 
podéis ver a nuestras nuevas reinas de fiestas, 
recién elegidas. Mi felicitación más sincera para 
la niña Jade Campillo Almarcha y la señorita 
Lucía Gandía Pérez, que nos representarán a 
todos los pinoseros a partir de la Feria y Fiestas 
de este año tras ser escogidas por el jurado, pero 
también para quienes serán sus damas de honor, 
porque espero que todas seáis una piña, y dejéis 
el pabellón de Pinoso bien alto allá donde vayáis. 
De hecho, todas habéis demostrado vuestro in-
terés en que ello sea así en las tres jornadas de 
convivencia celebradas previamente a la gala de 
elección.

Os hablaba de reinas de fiestas, junto en 
una época del año en que ya han dado inicio los 
primeros festejos populares que se celebran en 
nuestro municipio, con las pedanías de Rodrigui-
llo y Encebras como avanzadilla. Con ellas se ha 
iniciado un rosario de citas que llenarán de ani-
mación los fines de semana de estos próximos 
meses, con lo que ello significa para los vecinos 
de nuestros barrios y zonas rurales.

Por ello, estamos aprovechando para reu-
nirnos con ellos y conocer de primera mano sus 
necesidades reales, para tratar de darles res-
puesta en lo que nos sea posible, no solo cuando 
llegan las fiestas, sino todo el año. Lo cierto es 
que están siendo unas reuniones muy provecho-
sas, y creo que hacía falta promover ese acerca-
miento entre el ayuntamiento y los habitantes 
de nuestros núcleos rurales.

Antes que llegue la Feria de agosto, los ve-
cinos del Barrio de San Juan, o enclaves como El 
Faldar, Lel, El Cabeço, Ubeda o Culebrón nos es-
peran para festejar a sus respectivos patronos, 
y allí estaremos para apoyarles. 

LÁZARO AZORÍN SALAR
Alcalde de Pinoso

«Nos importa la creación 
de empleo, que nuestros 
empresarios dispongan de un 
lugar adecuado donde instalarse»

«Mi felicitación más sincera 
para la niña Jade Campillo 

Almarcha y la señorita 
Lucía Gandía Pérez, que 

nos representarán a todos 
los pinoseros a partir de la 

Feria y Fiestas de este año»
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El Cabeço: ¿Qué iniciativas municipales se 
están desarrollando actualmente en ma-
teria industrial? 
Francisco José López: En estos momentos 
la más prioritaria es la puesta en marcha de 
las cuatro naves industriales del polígono in-
dustrial. Si no pasa nada, antes del verano ya 
tendrán actividad. La empresa Iberdrola nos 
ha asegurado que este mes de mayo quedará 
resuelto el problema con los transformadores 
y la conexión eléctrica, y también se están 
haciendo obras de mejora, eliminando unas 
goteras y adecuando los techos, para que las 
empresas que entren lo hagan en unas condi-
ciones más que óptimas. Esa es la actuación 
que más nos preocupa, porque llevan mucho 
tiempo cerradas. Nos hace mucha falta, tanto 
a las empresas adjudicatarias como al ayun-
tamiento, para que cuanto antes veamos esas 
naves llenas de empresas y sobre todo de 
gente trabajando.

Otra actuación paralela, que también 
urge mucho y se está tramitando, es la am-
pliación del polígono del Cabezo (al otro 
lado de la circunvalación), ya que en su día 
esos terrenos fueron industriales y pasaron 
a ser residenciales. Nuestra intención es que 
vuelvan a ser industriales, dada su ubicación. 
Además, el ayuntamiento dispone ahí de una 
parcela de unos 20.000 metros que, en caso 
de modificar ese uso, podría ser destinada 
a construir nuevas naves e incrementar la 
oferta de terreno industrial para aquellas 
empresas que quieran o necesiten crecer. 
Hoy es inviable, porque aparte del polígono 
del mármol no hay otra zona que disponga 
de suelo industrial. Por ello estamos traba-
jando con consellería, con el equipo redactor 
y el jefe de la Oficina Técnica, para cambiar 
su uso.
EC: En cuanto al Polígono del Mármol, ¿En 
qué estado se encuentra?
FJL: Recientemente he tenido ocasión de 
visitarlo para acometer algunas actuaciones. 
De hecho, se va a sanear eliminando hierbas 
y matorrales. Por otro lado, se han comprado 
una serie de terrenos para llevar a cabo la re-
parcelación definitiva, otro de los temas por 
resolver para poder ofertar parcelas, ya que 
hay dos demandas de industrias que quieren 
establecerse. El ayuntamiento dispone de 
suelo y necesitaría simplemente reparcelarlo. 
EC: ¿Hay en proyecto crear nuevo terreno 
industrial en otro paraje del municipio?
FJL: En ello estamos. De hecho, vamos a 

iniciar en breve conversaciones con varios 
propietarios para estudiar la posibilidad de 
elaborar un nuevo polígono industrial en El 
Salobral. De hecho, ya existe en esa zona un 
proyecto de polígono, que no salió adelante 
y acabó aparcado por un problema con la 
concesión de agua. Hoy se puede retomar al 
disponer ya el ayuntamiento de dicha conce-
sión. Vamos a hacer un esfuerzo grande para 
ver, en la medida de lo posible, cómo sacarlo 
adelante.
EC: ¿Qué otras acciones se están llevando 
a cabo para apoyar al sector?
FJL: Estamos llevando a cabo reuniones con 
industriales del municipio para conocer sus 
necesidades, y aunque entendemos que los 
ayuntamientos no son los competentes en 
materia de industria, hay que escucharles 
para estudiar cómo se les puede ayudar.
Sin duda, lo que más nos demandan es suelo 
industrial, para en caso de que necesiten cre-
cer que puedan hacerlo en nuestro municipio. 
De hecho, vamos a solucionar un problema de 
dos industrias locales con la puesta en mar-
cha de las naves, pues veían que ya no podían 
seguir donde estaban y barajaban la opción 
de marcharse fuera. Hemos conseguido eli-
minar ese cambio de ubicación, pero hay que 
seguir trabajando para evitar situaciones si-
milares.
EC: Para el sector industrial también una 
parte importante es la logística y la acce-
sibilidad para el transporte. En ese sen-
tido, ¿cómo van proyectos como la ronda 
suroeste?
FJL: La ronda suroeste fue un proyecto que 
empezaba a surgir en 2002, y de hecho se 
llegó a hacer un proyecto definitivo, apro-
bado por consellería, pero se paralizó con la 
excusa de la crisis (que ha venido muy bien 
para poner muchas excusas fáciles). Nosotros 
lo hemos retomado con el nuevo Gobierno 
autonómico.

El pasado 23 de mayo, el alcalde y yo nos 
reunimos con el Director General de Adminis-
tración Local, Antonio Such, en quien el presi-
dente de la Generalitat, Ximo Puig, delegó esta 
cuestión, tras conocer la relevancia del tema 
y el interés del consistorio por impulsar esta 
infraestructura. El director general compren-
dió nuestra preocupación, comprometiéndose 
a “trabajar en serio por este proyecto tan im-
portante, especialmente los próximos meses, 
ya que vamos a comenzar a elaborar los pre-
supuestos para el próximo año”.

Todas las industrias que hoy se encuen-
tran en el monte Coto extrayendo mármol, 
por las circunstancias de la evolución de la 
economía, transportan gran parte de esa 
piedra a través de los puertos de Alicante y 
sobre todo Valencia, con lo cual ha cambiado 
el recorrido que hace un contenedor desde 
que se extrae el mármol hasta que llega a su 
destino. Esa ronda suroeste ya no sólo sería 
un alivio para los vecinos del municipio, sino 
para los propios transportistas y las indus-
trias extractivas.

Cuando nos visitó el secretario provincial 
del PSPV, diputado del Consell y portavoz de 
Medio Ambiente, David Cerdán, nos dijo que 
es un proyecto que debe salir adelante, sí o sí. 
El conseller de Industria, Rafa Climent, en su 
visita a las canteras también conoció el tema, 
e inició los contactos con la Conselleria de 
Infraestructuras, al considerarlo prioritario 
para el Consell.

Para las empresas ya establecidas sería 
un adelanto muy grande, y también para 
todas aquellas que quieran establecerse en el 
polígono del mármol, porque supone no tener 
que entrar por un casco urbano, con lo que 
ralentiza, y los problemas que ocasiona, no 
solo a empresas de mármol, porque hoy día 
pasan camiones de áridos, tráilers de fruta y 
verdura…

Ahora mismo estamos esperando a que 
nos conteste la consellería, y en caso de no 
obtener respuesta en unos días volveremos a 
insistir. Queremos que en esta legislatura, en 
la medida de lo posible, salga delante.
EC: Mientras tanto, la calle Calderón de la 
Barca sigue asumiendo ese paso de vehí-
culos pesados. ¿Hay fecha para el inicio de 
las obras de remodelación de esta calle?
FJL: Estamos a la espera de que nos notifi-
quen el inicio de las obras, pero ya sabemos 
la empresa adjudicataria, PAVASAL S.L. Los 
trabajos se iniciarán antes del verano. 

eEntrevista

HABLANDO DE INDUSTRIA CON EL EDIL

Francisco José López Collado 
En este número de “El Cabeço” hemos querido entrevitar al concejal de Industria, 
para conocer la labor que desde el ayuntamiento se está realizando para apoyar a los 
empresarios locales.

Convocada una plaza de agente de Policía 
Local y una bolsa de trabajo de ingeniero 
técnico de minas interinos

La Policía Local premia a los buenos ciclistas

Solicitada ayuda para cubrir la aportación 
municipal al consorcio de bomberos

Pinoso acogió una 
jornada técnica 
sobre minería

Arden dos vehículos 
en plena calle

La Junta de Gobierno aprobó el 5 de abril las bases que regirán los procedimientos para 
cubrir una plaza de Policía Local en propiedad, mediante oposición libre, y una de Ingeniero 
Técnico de Minas interino, por la jubilación del funcionario de carrera que hasta ahora ocupa 
la plaza. En este último caso, el 19 de abril se inició el plazo de presentación de solicitudes, tras 
publicarse las bases en la web municipal y el Boletín Oficial de la Provincia, pero la convocato-
ria para la selección de un agente de la Policía Local de Pinoso y la constitución de una bolsa 
de agentes interinos. El plazo de solicitudes ya se encuentra en vigor. 

Del 1 de mayo al 30 de junio se está desarrollando en Pinoso la campaña “Motorista, usa 
siempre el casco”, incidiendo en el uso del casco no solo cuando se circula en moto, sino 
también al usar la bicicleta. En este último caso, a través de la actividad de concienciación 
“La seguridad tiene un premio”, la Policía Local está recompensando al “buen conductor/a” 
de bicicletas con un vale de uso de las instalaciones deportivas municipales. 

Un año más, el Ayuntamiento de Pinoso ha solicitado a la Diputación de Alicante una sub-
vención para cubrir las aportaciones estatutarias del Consorcio Provincial para el Servicio 
de Prevención y Extinción de Incendios y Salvamento de Alicante. La cantidad solicitada, de 
conformidad con los porcentajes y tramo de población de la convocatoria, es del 35% de la 
aportación estatutaria al Consorcio Provincial (lo que supondrá una cantidad superior a los 
15.000 euros).

En su visita del 19 de mayo a Alicante, el alcalde trasladó al presidente de la Diputación 
que sobre las cantidades y porcentajes que pagan los ayuntamientos dentro del consorcio, 
“es bueno que seamos solidarios los ayuntamientos que más presupuesto podemos tener, 
en base a porcentaje de habitantes, pero el nuestro se ha incrementado este año para pagar 
una sentencia y debe tenerse en cuenta”. 

Organizada por la Federación Empresarial 
de Industrias Extractivas de la Comunidad 
Valenciana (FIECOVA) y la Asociación Valen·
ciana de Empresas de Áridos (ARIVAL), el 28 
de abril, en Pinoso se celebró una jornada 
técnica bajo el título “Novedades sobre 
aspectos técnicos y jurídicos referidos a la 
minería”. En ella se dieron a conocer nove-
dades técnicas, legislativas y fiscales sobre 
gestión de canteras, o sobre la rehabilitación 
de espacios mineros.
La jornada fue clausurada por la primera te-
niente de alcalde, Silvia Verdú, quien entre 
otras cosas, y como edil de Medio Ambiente, 
destacó “los esfuerzos que está realizando el 
Ayuntamiento de Pinoso para regular la acti-
vidad extractiva de las canteras del Monte 
Coto y al mismo tiempo evitar que afecte al 
entorno natural”. 

En la madrugada del 23 al 24 de abril se pro·
dujo un incendio en un vehículo estacionado 
en la calle Poeta Zorrilla, al parecer inten·
cionado, que se propagó a otro estacionado 
muy próximo, resultando ambos calcinados 
por completo. El fuego pudo haber afectado 
a otros dos vehículos más, que fueron retira-
dos con celeridad por sus propietarios, al ser 
avisados a tiempo por la Policía Local, que 
patrullaba en esos momentos en las proximi-
dades del polideportivo y alertó a los vecinos 
de la zona. En el dispositivo también participó 
la Guardia Civil de Pinoso, además de los 
bomberos del Área Operativa del Vinalopó, y 
hay abierta una investigación judicial. 

Técnicos de Consellería conocen el estado 
del libro de Privilegio de Villa y el camarín 
de la Patrona
El 2 de mayo, el alcalde Lázaro Azorín recibió 
en su despacho a la subdirectora y al coordina·
dor de Bellas Artes del ICV+R (Inst. Valenciano 
de Conservación y Restauración de Bienes 
Culturales), Gemma María Contreras y José 
Ignacio Catalán, quienes pudieron ver y hojear 
el documento que recoge las primeras actas del Ayuntamiento de Pinoso, entre ellas el privile·
gio de Villazgo. Junto a ellos también se encontraban el edil César Pérez y la archivera municipal 
Clara Pérez. La subdirectora concluyó que el libro de la Villa se encuentra en buen estado de 
conservación, aunque sería aconsejable limitar su exposición.

La visita continuó en el templo parroquial. Los técnicos en pintura y textil examinaron el 
estado de conservación y las técnicas utilizadas en la decoración del camarín de la Virgen del 
Remedio, y también el mural con ángeles del altar mayor, de la misma época, o el manto antiguo 
de la Patrona. 

REUNIÓN CON EL DIRECTOR GENERAL ANTONIO SUCH
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dDesenvolupament LocalAgriculturaa

La Casa del Marbre i del Vi va acollir el 20 d’abril la presentació de 
l’esborrany del I Pla de Producció Ecològica Valenciana 2016·2020, per 
al seu coneixement, valoració i millora per part dels agricultors, a càr·
rec dels tècnics de la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural. Estes reunions, que s’estan portant a 
terme en diferents comarques, estan servint per a difondre el contingut 
del text de cara a l’elaboració final del document que establirà els principis 
i mesures marc per al desenvolupament d’este àmbit de producció a la Co-
munitat, donant a conèixer, a més, les peculiaritats de la nostra comarca.

A través del I Pla de Producció Ecològica la Conselleria va a recolzar 
la producció agrària local i ecològica. La Comunitat compta amb una ex-
periència de més de 30 anys en este sector, sent capdavantera a Espanya. 

El pla comptarà amb una memòria final i una estimació del pressupost 
necessari per a la seua execució en el període 2016-2020. Entre els seus 
objectius es troba el recolzament a la producció agrària local i ecològica, 
amb un eix diferenciador basat en l’agricultura familiar i les PyMES valenci-
anes, connectant-la amb les iniciatives que treballen amb un consum més 
conscient i responsable, per tal de donar impuls a una vertadera producció 
i transformació d’aliments de qualitat, i així aconseguir la sobirania alimen-
tària al nostre territori i ser exemple d’activitat agrària econòmicament 
rentable a llarg termini, ambientalment neta i socialment justa. 

El 19 d’abril, al Centre Cultural va tindre lloc una xarrada preparada 
pel sindicat La Unió de Llauradors i l’Institut Valencià d’Investiga·
cions Agràries (IVIA), per apropar a l’agricultor tota la informació 
més recent sobre tècniques de cultiu aplicables al sector de l’ametla.

A l’acte van intervindre el responsable de fruita seca de la Unió 
de Llauradors, Juan Pastor, el tècnic Ferran Gregori, i José Malagón 
Cañizares, doctor enginyer agrònom i cap de la secció de fruits secs de 
l’IVIA, qui va explicar les noves metodologies que s’estan aplicant, l’efi-
càcia dels tractaments fitosanitaris, i si són o no adequats. A més, va 
oferir consells sobre quines varietats convé plantar per la seua adapta-
ció al terreny, la resistència a les gelades o el rendiment que ofereixen.

El regidor d’Agricultura, Julián Pérez, va assistir a aquesta xar-
rada per a recolzar als agricultors locals, i va coincidir amb ells i amb 
els ponents que urgeix trobar una solució al problema de la falta de 
relleu generacional en moltes explotacions agràries. 

L’agent de desenvolupament local Eva Jara va acudir el 6 d’abril, a en una 
reunió convocada en Villena per la Direcció General de Comerç i Consum 
per a coordinar actuacions de la “Red AFIC 2016” (Xarxa d’Agències 
d’Innovació Comercial), com programes de formació tècnica, campanyes 
promocionals, realització de congressos, entre altres. Dies després assis-
tia a la presentació del nou programa “Més promoció. Plans d’ajudes 2016”, 
de la Diputació d’Alacant i el Patronat Provincial de Turisme, destinat a 
homogeneïtzar el material promocional turístic i de les activitats que de-
senvolupen municipis de la província, potenciant la presència tècnica en 
Fitur i la promoció d’activitats turístiques i de festes locals. 

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, la regidora de Comerç, Neus 
Ochoa, i la tècnic Eva Jara, es reuniren el 12 de maig amb el secre·
tari de FACPYME (Federación Alicantina del Comercio de la Pequeña 
y Mediana Empresa), Francisco Rovira, per a buscar assessorament 
i noves iniciatives per a impulsar el comerç local.

Rovira va agrair l’interés mostrat per l’ajuntament per a seguir 
potenciant el comerç de proximitat i altres idees plantejades, com 
apropar experiències comercials d’èxit d’altres associacions de co-
merciants per mig d’una trobada provincial, o crear una targeta de 
fidelització comercial, iniciatives que ja estan treballant-se des de la 
Regidoria de Comerç, amb la col·laboració de FACPYME i de l’Associ-
ació de Comerciants del Pinós. La regidora Neus Ochoa va qualificar 
la reunió de “positiva, ja que es van tractar diferents temes amb 
l’objectiu de potenciar un comerç que beneficie a tots els usuaris”. 

L’auditor del producte Rutas del Vino de España, Fernando 
Redondo, va visitar el 19 de maig el Centre d’Interpretació “Casa 
del Marbre i del Vi”, a més del celler del Sequé i el restaurant Paco 
Gandía, per tal de renovar la certificació de la Ruta del Vi d’Alacant, 
que es fa bianualment. En ser de recent creació, el centre d’interpre-
tació s’ha inclòs enguany entre els auditats. 

La Regidoria de Joventut i l’Agència de Desenvolupament Municipal 
van iniciar el 12 de maig una campanya de difusió d’aquest programa 
de la Generalitat, dirigit a jòvens menors de 30 anys en situació de 
desocupament i estiguen registrats a les oficines del Servef.

Avalem actuarà sobre jòvens amb formació universitària o de For-
mació Professional que no troben oportunitats laborals adaptades a la 
seua formació, amb una qualificació no adequada a la demanda del mer-
cat de treball i que han perdut el treball, o amb baix nivell d’ocupabilitat 
(han abandonat l’educació, no tenen treball, no estan formant-se, estan 
en situació d’exclusió social o en risc d’estar-ho). 

Els dies 18 i 19 d’abril va tindre lloc un curs de formació professional 
per a l’ocupament (gratuït i cofinanciat pel Fons Social Europeu 
i Generalitat), on els 14 participants van aprendre cóm renovar 
tapes, aperitius, “mossets”, elaboració i control de tapes, noves 
tendències en elaboració i control de costos en barra. Un més 
després, el 17 de maig, al centre Cultural es va portar a terme una 
jornada sobre l’Anàlisi de Perills i Punts Crítics de Control (APPCC) 
i al·lergogens, dirigida a restaurants, cafeteries i bares, empreses 
de càtering, menjadors escolars, indústries càrniques, forns de pa i 
tendes d’alimentació.

AL JUNY, CURS DE POSTRES INNOVADORES
Els dies 13 i 14 de juny es portarà un nou curs formatiu destinat als 
restauradors locals, també gratuït, que han organitzat el CDT interior i 
la ADM, per oferir formació sobre tècniques culinàries de postres de 
restaurant (fonaments, aplicacions i elaboració de postres), noves tec-
nologies aplicades a les postres, i postres gelats i calents. Més informa-
ció i inscripcions en l’Agència de Desenvolupament Municipal. 

El treball dels nostres cellerers (bodegueros) està aconseguint que 
siguen molt ben valorats tant a nivell nacional com internacional. 
De fet, aquests últims mesos hem conegut que estan posicionant-se 
cada cop més en el mercat nord-americà, en part pel seu bon preu, 
però també per les opinions d’experts com l’influent Bill Ward, que a 
mitjan abril va elegir com a vi de la setmana el vi “Flos de Pinoso 
2013” de La Bodega del Pinós, al seu article setmanal de la publicació 
Minneapolis Star Tribune. Durant les mateixes dates també vam 
conèixer que la revista Digital Wine Enthusiast va dedicar un article 
al “tinto monastrell Tarima 2014” de Bodegas Volver, signat pel pe-
riodista Michael Schachner. I altra manera d’aconseguir notorietat és 
mitjançant premis com la medalla d’or aconseguida pel vi “Vermador 
Tinto 2014” de La Bodega del Pinós al certamen Mundus Vini. 

Presentat al Pinós
el Pla Autonòmic de
Producció Ecològica

Divulgant les noves tècniques 
aplicades al sector de l’ametla

La ADM, pendent dels nous 
programes d’ajudes

Reunió de treball amb el 
secretari de FACPYME

El centre d’interpretació 
passa l’auditoria d’ACEVÍN

El Pinós acull cursos i jornades 
per al sector hostaler

El consistori informa a mil 
jòvens sobre el programa 
Avalem Joves 

Bones valoracions
per als vins pinosersSol·licitada subvenció per 

al projecte de reposició de 
canonades de proveïment
El 19 d’abril, la junta de govern va aprovar sol·licitar a la Diputació d’Ala·
cant que subvencione la redacció, pel propi organisme provincial, del 
projecte en matèria de Cicle Hídric denominat “Reposició de Canonada 
(tubería) General de proveïment d’aigua potable al Pinós, des del dipòsit 
Paredón a dipòsit Pinoso I”. Des del consistori es considera urgent la 
necessitat de dur a terme l’execució d’estes obres, per a donar una ade-
quada solució a les deficiències en la conducció que uneix els dipòsits del 
Paredon i del Pinós I, principalment per l’antiguetat de la xarxa realitzada 
amb fibrociment, mitjançant l’execució d’una conducció d’aigua potable 
de fundició dúctil de 250 mm de diàmetre entre ambdós dipòsits. 

RECURSOS HÍDRICS

CADUCITAT DE CONCESSIÓ DE CASETES AL MERCAT
En la junta de govern del 3 de maig va iniciar-se un procediment 
de declaració de caducitat de les casetes 3 i 7 del Mercat Muni-
cipal, després d’estar sense activitat durant tot el mes de març, 
informant de l’acord als titulars i obrint un termini per a què 
realitzaren al·legacions. 
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Sanitat i Serveis Socialss

Desde el 29 de abril, autoridades muni·
cipales está llevando a cabo una serie 
de reuniones con los vecinos de las pe·
danías y zonas rurales del término mu·
nicipal, siendo el Paredón el punto de 
partida. Autoridades locales y técnicos 
municipales están asistiendo a estas 
reuniones, en las que los pedáneos y 
vecinos les trasladan las necesidades 
que consideran urgentes.

Con los vecinos de Rodriguillo, la reu-
nión tuvo lugar el 11 de mayo, a las puertas 
de las fiestas, y entre las cuestiones plan-
teadas destaca el tema de los problemas 
que se generan en el canal que atraviesa 
la pedanía, sobre todo en episodios de llu-
vias torrenciales o para combatir la proli-
feración de mosquitos cuando llega el 
verano. 

Los niños pinoseros fueron los protagonis·
tas en la jornada lúdica que, con motivo del 
Día de San Vicente, llevaron a cabo el 4 de 
abril los vecinos del Cabezo junto con la 
Concejalía de Pedanías. Los más pequeños 
disfrutaron con un gran hinchable o juegos 
populares. Todo ello en la gran explanada 
existente frente a la ermita. 

La Regidoria de Sanitat ha fet públic el resum dels serveis que va realitzar el passat any 
el vehicle sanitari, que permet el desplaçament de molts pinosers a centres sanitaris de 
Monòver i Elda. Les dades confirmen un total de 2.570 usuaris, als quals caldria sumar els 
serveis que es presten a diverses associacions del municipi per les vesprades. Cal destacar 
l’augment de les persones que van triar aquest transport per a desplaçar-se a efectuar les 
mamografies (un augment de 100 viatgeres a l’any). 

La regidora de l’àrea Elisa Santiago, destacava la importància de comptar amb aquest servei 
gratuït, “ja que són molts els pinosers que no tenen possibilitat de desplaçar-se a Elda o Monòver 
per a cites mèdiques que són importants”. Per això ha anunciat que “l’Ajuntament seguirà prestant 
el servei –en el qual inverteix anualment al voltant de 32.000 euros– perquè és molta la demanda, 
especialment des que es va suprimir l’autobús de línia que connectava el Pinós amb Elda”. 

L’alcalde del Pinós i president de la “Manco·
munidad de la Vid y el Mármol”, Lázaro 
Azorín, i el representant de l’empresa “Edu·
canova Consultores y Recursos S.L.”, Fer·
mín Egido, van signar el 29 d’abril el 
contracte del Servei d’Assistència a Domicili 
de l’entitat mancomunada, després de ser 
adjudicat definitivament en el ple del passat 
26 d’abril. La duració del contracte de gestió 
és de dos anys (iniciant-se el passat 1 de maig 
i finalitzarà el 30 d’abril de 2018). 

La regidora de Sanitat, Elisa Santiago, ha 
qualificat de “molt positiu el fet que, en la 
recent renovació de la composició del Con·
sell de Salut del departament de la nostra 
comarca, s’haja inclós als ajuntaments que, 
amb veu però sense vot, estaran presents 
amb la finalitat de compartir totes les inqui·
etuds”. En eixa primera reunió, els represen-
tants municipals van plantejar la necessitat 
de millorar les demores en las primeres con-
sultes d’especialitats i incrementar el perso-
nal en els diferents centres sanitaris. 

iInformación Municipal

Adjudicado el contrato de 
mantenimiento del alumbrado público

Pinoso ya forma parte de la red de oficinas 
integradas de atención al ciudadano

La empresa Electroaldesa, S.L.U es la adjudicataria del contrato de servicio de “Manteni·
miento del Alumbrado Público en el municipio de Pinoso”, tras serle adjudicado por la Junta 
de Gobierno municipal el 19 de abril, por procedimiento negociado sin publicidad. El contrato 
asciende a 56.976,00 euros y 11.964,96 euros de IVA, por plazo de 1 año (del 1 de mayo de 2016 a 
30 de abril de 2017).

Asimismo, se aprobó disponer el gasto correspondiente a la anualidad de 2016, que 
asciende a 37.984,00 euros y 7.976,64 euros de IVA, y la cantidad restante, es decir, 
18.992,00 euros y 3.988,32 euros de IVA, con cargo al ejercicio 2017. 

La Conselleria de Transparencia, Responsabilidad Social, Participación y Cooperación ha acep·
tado la adhesión del Ayuntamiento de Pinoso en la red de oficinas integradas de atención al ciu·
dadano en el ámbito territorial de la Comunidad Valenciana, a través del convenio marco entre la 
Administración General del Estado y la Generalitat. Así lo publicaba el pasado 22 de abril el DOCV.

A partir de ahora, en Pinoso se pueden recibir y registrar escritos y comunicaciones dirigidos 
a los órganos y entidades de derecho público de la Administración General del Estado, a los de la 
Administración de la Generalitat Valenciana, a los de cualquier administración de las diputaciones 
provinciales, a los ayuntamientos de los municipios a los que se refiere el artículo 121 de la Ley 
7/1985 reguladora de las Bases de Régimen Local, y a las entidades locales. 

ALUMBRADO

VENTANILLA ÚNICA Y NUEVAS TECNOLOGÍAS

El domingo 24 de abril, la Asociación de 
Vecinos de las Encebras celebró una jor·
nada de convivencia organizada por su 
nueva directiva, que desde el pasado 9 
de abril preside Manoli Canalejo. Una 
junta que cuenta con Virtudes Méndeza 
como vicepresidenta, Beatriz Méndez 
como secretaria, Hermelando Albert como 
tesorero, y Juan Gómez e Isabel Pérez 
como vocales. Más de un centenar de per-
sonas tomaron parte en el evento, entre 
ellos el alcalde y la edil Elisa Santiago, 
dando su apoyo a la nueva directiva. 

Las pedanías con local social, poco a poco 
también se están dotando de un sistema 
de conexión inalámbrica (wifi) a Internet, 
lo que permitirá a sus vecinos disponer de 
este servicio gratuito. Este servicio se ha 
podido desarrollar gracias a la concejalía 
de Pedanías y la empresa local Conecta 3. 

Técnicos del ayuntamiento se encar-
garon de instalar los equipos informáticos, 
dando uso a los ordenadores que se deja-
ron de utilizar en la Casa del Vino, cuando 
se desmontó la sala de informática para 
ceder su espacio a la sala dedicada al vino.

Para el edil de Pedanías, César Pérez, 
“es muy importante acercar estos servicios 
a las pedanías, ya que puede ser una gran 
herramienta de estudio para los jóvenes, o 
de consulta para el resto de los habitantes. 
Además, es una buena manera de acercar 
los servicios municipales a todos los puntos 
del término municipal de Pinoso”. 

Iniciada la ronda de 
contactos
con las pedanías

Juegos populares 
en el Cabezo para 
celebrar “la Mona” 

Jornada de 
convivencia en 
Encebras

La Concejalía de 
Pedanías instala 
ordenadores en los 
locales sociales

Més de 4.000 persones van fer ús del 
vehicle assistencial en 2015 

Adjudicat el servei 
d’assistència
a domicili

L’ajuntament, en
el consell comarcal 
de salut

AMBULATORI HOSPITAL MAMOGRAFIA MONÒVER U.C.A.* TOTAL
624 1.250 172 468 56 2.570

ASSOCIACIÓ USUARIS DESTÍ
H2 CROL 756 Piscina de Monòver
UNIÓ LÍRICA 576 Conservatori d'Elda
FIBROMIÀLGIA 48 Balneari de Fortuna

*U.C.A Unitat de Conductes Addictives

NOU MODEL AUTONÒMIC DE 
SERVEIS SOCIALS

FONS DE FINANCIACIÓ DE RENTA GARANTITZADA

ASPRODIS VA PRESENTAR A L’ALCALDE DEL PINÓS ELS SEUS PROJECTES 

CLAUSURAT EL CURS SOBRE MENOPÀUSIA

AJUDES DE LA CONSELLERIA A LA MANCOMUNITAT

La regidora de Benestar Social, Elisa Santi-
ago, va participar el 30 d’abril en les jorna-
des “Municipis que rescaten persones”, 
celebrades a València i organitzades per la 
Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusi-
ves, en les quals el president de la Genera-
litat, Ximo Puig, i la vicepresidenta Mónica 
Oltra van explicar aquest nou model de 
serveis socials que vol aplicar el Consell, 
basat en el municipalisme i la proximitat 
amb els ciutadans. 

Al maig, la “Mancomunidad de la Vid y el Mármol” va rebre la resolució de la Direcció Ge-
neral de Serveis Socials i Persones en Situació de Dependència sobre l’ampliació de fons 
públics concedits en concepte de financiació de Renta Garantitzada de Ciutadania, que 
gestiona la Mancomunitat. L’import inicial ascendeix a 142.321,68 euros per al 2016/17. 

Representants de la “Asociación Pro-Disminuidos Psíquicos” d’Elda, Petrer i Comarca, 
Asprodis, van presentar el 29 d’abril a l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, els diferents 
projectes d’integració que desenvolupen en l’actualitat des d’aquest centre d’Elda, que 
atén a més de 350 persones amb discapacitat de la comarca. L’objectiu és iniciar una 
col·laboració entre ambdúes entitats en algun dels programes del centre ocupacional o 
l’intercanvi entre usuaris del centre i de l’Associació “Iguals i Sense Traves”.

L’alcalde es va comprometre a visitar pròximament les instal·lacions junt a les re-
gidores de Serveis Socials i Educació. 

Organitzat per la Regidoria d’Igualtat, “La segunda etapa de la mujer adulta”, va ser 
clausurat el 18 de maig, el curs el van realitzar 15 dones i es va desenvolupar en un total 
de 5 classes teòriques i 5 pràctiques. El sexòleg David Mellado, va ser l’encarregat d’im-
partir el taller. 

La Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives va aprovar el passat 3 de maig concedir a la 
“Mancomunidad de la Vid y el Mármol” la quantitat de 86.124 euros, per a finançar els progra-
mes de serveis socials generals i serveis especialitzats d’atenció a la dependència. 

CONSELLERIA
 D’IGUALTAT I 
POLÍTIQUES
INCLUSIVES

SERVEIS 
SOCIALS

Ajuda de Serveis Socials 
generals. Entitats Locals

-Equip Social Base
-Servei d’ajuda a domicili
-Emergència social.
Ajudes Econòmiques Individuals.

71.000 €

Subvenció despeses de 
personal de la Llei de la 

Dependència

-Serveis Especialitzats  d'Atenció a 
la Dependència 15.124 €
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Medi Ambient mMedi Ambientm

Ja falta menys per a què el “Monte Cabeço de la Sal” dispose d’aquesta 
figura de protecció. La sol·licitud que va presentar l’Ajuntament del 
Pinós l’any 2011 ja té el vist i plau de la comissió de Medi Ambient de 
les Corts Valencianes, presidida pel diputat socialista David Cerdán, i 
l’acord es va alcançar per unanimitat, encara que ara s’ha d’esperar que 
la Generalitat complete la seua tramitació després de l’estiu.

Recordar que al novembre del 2011, el govern municipal, amb Carlos 
Esquembre com a regidor de Medi Ambient, va aprovar en ple la proposta 
de sol·licitar a la Conselleria la dita fórmula de protecció per al “Monte Ca-
beço”, amb el propòsit de preservar un indret considerat com a emblemà-
tic pels pinosers, on es pretenia instal·lar una reserva de petroli, projecte 
que recentment ha quedat descartat.

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va qualificar aquesta notícia, que va 
aparèixer en premsa el 29 d’abril, com un reconeixement al treball realitzat 
estos últims anys i al gran valor geològic, botànic i cultural que posseeix el 
“Monte Cabeço”. Segons ell, “era un compromís que tenia amb la ciutada-
nia”, recordant que “al 2011 vam entrar a governar al mes de juny i als sis 
mesos ja havíem iniciat els tràmits. Durant el govern del PP en el Consell, 
tant ell com els regidors que han estat al front de l’Àrea de Medi Ambient, 
vam realitzar molts viatges a València, i ara, gràcies al diputat David Cer-
dán i al PSOE en el Consell, s’han accelerat els tràmits i hem aconseguit que 
el Cabeço de la Sal dispose d’aqueta figura de protecció”.

VALORACIÓ POSITIVA DELS PORTAVEUS MUNICIPALS 
Les quatre formacions polítiques amb representació en la Corporació Mu-
nicipal valoraren positivament aquesta declaració.

El Cabeço de la Sal és un dels millors exemples del continent euro-
peu de “diapir triàsic clàssic”.

Aquests últims anys s’han intensificat les gestions per a aconseguir 
protegir els espais mediambientals més característics del Pinós, i al de-
sembre de l’any passat el Consell ja va declarar el “Monte Coto” com a 
Paratge Natural Municipal. 

Amb la finalitat de fomentar l’ús de les instal·lacions de l’Aula 
de la Natura de les Tres Fonts, els caps de setmana del mes de 
maig s’han realitzat diverses activitats dirigides a un públic 
familiar. Tallers o rutes senderistes han animat a visitar aquest 
racó verd. Cal destacar els tallers de marcapàgines naturals, el 
de llavorer amb botelles, o el de serps amb rames. També ha 
hagut altres activitats, com la jornada “El Mundo de la Miel”, i per 
a tancar aquest mes de maig, els dies 28 i 29 es portarà a terme 
l’activitat “Natu-adivinanzas” i el dia 28 es recollirà la “Senda 
dels Gal·lers”.

L’objectiu d’aquestes activitats és fomentar l’ús de les instal-
lacions, millorar l’atenció durant les acampades, i oferir als ciu-
tadans del Pinós i de les localitats properes un servei de qualitat 
i continuat, per a què gaudisquen dels moments d’oci i temps 
lliure en plena natura. 

Aquestes últimes setmanes, les instal·lacions de l’Àrea de Medi 
Ambient han rebut la visita d’alumnes dels col·legis públics del 
Pinós, sents atesos pel biòleg municipal, José Carlos Monzó, i per 
personal d’aquest departament, que els va apropar el treball que 
es realitza en la recuperació de fauna autòctona, i en particular 
el “fartet”. El 26 d’abril van visitar les dependències els alumnes 
de 3r curs del col·legi Santa Catalina i el 16 de maig es van desplaçar 
fins allí els alumnes de 1r curs del col·legi San Antón. 

El Pinós ha demanat a la Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient, 
Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural que el segellat de l’aboca·
ment municipal siga una de les inversions que execute el Consorci 
de Residus de la Zona 13 a partir de l’any 2017.

El projecte, elaborat pel consistori per a segellar l’antic femer 
després d’una sanció de l’administració autonòmica, compta amb 
l’aprovació de la pròpia conselleria i ascendeix a 738.000 euros.

La demanda va sorgir de la reunió mantinguda l’11 de maig entre 
la regidora de Medi Ambient, Silvia Verdú, i Joan Piquer, director ge-
neral de Canvi Climàtic i Qualitat Ambiental, amb l’objectiu d’exposar 
la situació actual de l’abocament i trobar vies de financiació per a 
la realització del segellat. “Després del canvi de govern del Consell 
volíem exposar la situació actual, traslladar-los que l’abocament està 
tancat, que tenim una estació de transferència i un ecoparc, i que 
l’ajuntament no podia fer front a les despeses del projecte, i va ser 
quan el director general ens va suggerir sol·licitar-ho com a inversió 
del consorci”, comenta Verdú.

La possibilitat que el consorci financie l’execució del projecte, o part 
d’ell, “és una gran noticia” per a la responsable de Medi Ambient, esperant 
que finalment aquesta inversió en els seus presupostos del pròxim any.

NOU ECOPARC
D’aquesta fructífera reunió, l’ajuntament va resoldre, a més, tramitar 
la sol·licitud per a la construcció d’un nou ecoparc, més xicotet i prop 
del nucli urbà que l’actual, per poder facilitar el reciclatge als veïns 
del municipi i promoure l’educació ambiental entre els escolars. “El 
director general ens va informar que a partir del pròxim any el con-
sorci també s’ocuparà de gestionar la implantació de nous ecoparcs 
en les seues zones”, afirma la regidora de Medi Ambient.

L’actual ecoparc es troba molt allunyat del casc urbà, i amb un 
accés complicat per carretera, situació que, unida a la falta de seguretat 
per al seu ús en activitats d’educació, fa que aquesta instal·lació no siga 
la idònia per a tot l’ús que a la regidoria li agradaria. “En el projecte que 
presentarem, aquesta nova instal·lació està més propera al poble i s’hi 
accediria amb targetes digitalitzades, amb les que el consorci bonifica-
ria els usuaris per reciclar”, assegura la responsable municipal. 

La junta de govern va aprovar el 3 de maig tornar a sol·licitar a la 
Diputació Provincial una subvenció per a dur a terme el projecte 
denominat “Acondicionament i millora del jardí de la plaça Gabriel 
Miró”. La intenció de l’equip de govern és que s’incloga dins del pro-
grama d’inversions en zones verdes de titularitat municipal a execu-
tar per l’organisme provincial, després de no haver sigut inclòs en 
convocatòries anteriors. 

El 5 de maig es va celebrar a València una jornada de debat sobre com 
millorar i avançar en la separació i recollida selectiva dels residus ur-
bans, que va incloure una trobada entre alcaldes, regidors i diputacions, 
recollint-se propostes i buscant l’adhesió dels representants de les ad-
ministracions locals a un mecanisme que optimitze la recollida selectiva 
porta a porta, entre altres iniciatives. El Pinós va estar representat per 
l’alcalde Lázaro Azorín i per la regidora de Medi Ambient, Silvia Verdú.

La iniciativa va ser presentada per la pròpia consellera d’Agricul-
tura, Medi Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural, Elena Ce-
brián, junt a membres del seu departament. Un dels punts es va centrar 
en l’avanç de la separació i recollida selectiva dels residus urbans, pre-
sentant-se interessantes propostes i mesures per optimitzar la recollida 
selectiva amb el servei porta a porta, que ja es presta al Pinós, el deno-
minat cinquè contenidor i altres fòrmules.

PLANS-PILOT
La conselleria pretén promoure la implicació dels ajuntaments en al-
guns dels plans-pilot i explorar les víes d’ajuda, assessorament i finan-
ciació a partir de fons europeus o d’altres administracions, i donar 
facilitats i suport als que ja volen optar per sistemes eficients de sepa-
ració en oritge. 

Abans que acabe l’any, el Cabeço 
de la Sal serà monument natural

Moltes activitats dinamitzant 
l’Aula de la Natura

Sol·licitada subvenció
per a millorar el jardí
de Gabriel Miró

Jornada sobre gestió de 
residus urbans

Els escolars coneixen
les tasques de recuperació 
del “fartet”

L’Ajuntament sol·licita que
el segellat del femer s’incloga 
al pla d’inversions del
consorci de residus

RSU, NETEJA VIÀRIA,
PARCS I JARDINS

• Pel PSOE, la seua portaveu, Silvia Verdú, actual regidora de Medi Am-

bient, va assegurar que “s’ha lluitat molt per a aconseguir que es fera 
realitat aquest objectiu”, agraint el paper exercit pel diputat David 

Cerdán i pel subsecretari autonòmic de Medi Ambient i Canvi Climàtic, 

Julià Álvaro, per a què fora així. Va agrair al Consell, “haver demostrat 
voluntat política, donat que aquestos mesos s’ha accelerat el procés 
de posada en valor del Cabeço de la Sal, com es mereix”.

• La portaveu del PP, María José Jover, va declarar que en el seu partit 

estan “molt contents per la decisió presa i per la gestió de les admi-
nistracions públiques” i que “el Pinós ha d’estar orgullós d’aquesta 
decisió, que ha posat en valor la importància ambiental del “Monte 
Cabeço”.

• El portaveu del PDPI, Vicente Rico, va destacar que aquesta “és una 
figura necessària”, agraint “el treball exercit per tota l’Àrea de Medi 

Ambient, i en especial a Carlos Esquembre, el regidor que va iniciar 

l’expedient l’any 2011, en la que va ser una de les primeres accions de 

la legislatura anterior, quan compartíem govern PSOE y PSD”.

• En el cas del portaveu de Compromís, Julián Martín, va declinar fer 

declaracions sobre aquest tema.
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Cultura cCulturac

Acord entre ajuntament
i Unió Lírica

26 anys animant a llegir
des de xicotets

També ha sigut notícia:

Convocada una beca formativa 
per a jòvens en desocupacióEste any es fusionen poesia i 

vi al Certamen Maxi Banegas 

Esplèndid concert de la Coral 
Universitària de la Universitat 
d’Alacant

Nous convenis

Intensa assemblea la que es va viure el 6 d’abril a la Societat Unió Lírica 

Pinosense, en la que els seus socis aprovaren donar solució a qüestions 

que venien arrastrant dues dècades. Per una banda, la situació del seu 

edifici del Passeig de la Constitució, sobretot després de l’enfonsament 

de la teulada (havent de ser enderrocada part de la seua estructura), i per 

altra, la Casa de la Música de propietat municipal. A l’assemblea estigueren 

presents la regidora de Cultura, Silvia Verdú i l’Alcalde, Lázaro Azorín.

Els socis van acceptar que l’ajuntament, d’acord amb la llei de 

règim local valenciana de 2010, cedisca l’ús patrimonial de l’edifici de 

la Casa de la Música per espai de 30 anys. Per la seua banda, la socie-

tat musical donarà l’immoble del Passeig de la Constitució, que serà 

escripturat a nom de l’ajuntament amb la finalitat que siga destinat 

a un fi públic, ja siga social o de qualsevol altra índole.

Com ja és costum des de l’any 1990, la Biblioteca “Maxi Banegas” 
va dur a terme la XXVI Setmana d’Animació a la Lectura, dirigida a 
alumnes d’Infantil i Primària dels col·legis del Pinós, que va tindre 
lloc del 7 al 15 d’abril. La temàtica d’este any comprenia lectura i 
música, preparant en classe els contes que després cobrarien vida 
al Centre Cultural. A més, la biblioteca va ser decorada amb un gran 
arbre de la música.

ABRIL, MES DELS LLIBRES
Entorn de les commemoracions del Dia del Llibre Infantil i juvenil (2 
d’abril) i el Dia Internacional del Llibre (23 d’abril), des de la biblio-
teca i la Regidoria de Cultura es van organitzar altres activitats, com 
el contacontes de pares que es va desenvolupar als col·legis abans 
de Setmana Santa, el concert “Desde dentro: Poesía urbana” del 16 
d’abril (a benefici de l’Associació Iguals i Sense Traves), o la xarra-
da-col·loqui “Leyendo el Quijote” del dijous 21, a càrrec de Consuelo 
Jiménez de Cisneros.

El 23 d’abril, al pati del Centre Cultural, es va celebrar una gran 
festa amb contacontes, tallers, intercanvi de llibres i un racó solidari. 
I al dia següent va haver teatre infantil al Centre Social Barri de les 
Coves, amb l’obra “Yo seré Don Quijote”. També recordar la doble 
actuació del monologuista i escriptor Félix Albo el  28 d’abril.

A més, la biblioteca i Radio Pinós van posar en marxa una cam-
panya conjunta amb motiu del IV centenari de la mort de Cervantes, 
emetent fragments literaris gravats als clubs de lectura. 

L’Ajuntament del Pinós va convocar una beca de formació per a 
jòvens aturats, emparada en la convocatòria de Diputació que sub·
venciona a ajuntaments de la província, i el termini de presentació 
de sol·licituds de la qual va concloure el 24 de maig. Les pràcti-
ques formatives es realitzaren en l’Àrea de Joventut de l’Ajuntament 
del Pinós, desenvolupant tasques d’organització interna, atenció al 
públic, tràmits administratius, organització i gestió d’activitats de 
formació juvenil. La duració de la beca és de 3 mesos i una dedicació 
mínima de 20 hores setmanals. 

El 9 d’abril, 80 jòvens de Villena van passar una vesprada de 

convivència al Pinós amb els usuaris del Centre Juvenil, afavo-

rint la trobada entre jòvens d’ambdós municipis amb activitats 

com balls, gimcana, karaoke o un berenar. 

El 15 d’abril, els estudiants de secundària s’aproparen a la cul-

tura del jazz de la mà del grup AC/DX, en un concert organitzat 

per la Regidoria de Cultura, en col·laboració amb l’institut. En 

l’espectacle col·laboraren alumnes que són components de la 

Unió Lírica Pinosense.

Els beneficis de dos esdevenimens culturals foren destinats 

a l’Associació “Respir” de familiars i malalts d’Alzheimer. El 

primer fou una representació teatral, a càrrec del grup “El En-

sayo” del Centre Municipal “La Florida”, que fou el 9 d’abril, 

amb l’obra “Soltero y solo en la vida”. El segon és el “Concierto 

de Primavera” que el 17 d’abril oferiren, al Centre Social Barri 

de les Coves, l’Agrupació “Monte de la Sal”,  l’Orquestra de Pols 

i Púa i Rondalla-Coral “La Ilusión”. En acabar el concert hi va 

haver un berenar solidari, amb xocolate i tonya.

La pinosera Silvia Ruvira és la guanyadora del “VIII Concurso de 

Narrativa Corta” amb el seu relat “En temps d’argilagues”. El 

premi en la categoria general està dotat amb 200 euros. En la 

categoria local especial jòvens menors de 18 anys ha sigut pre-

miat amb 100 euros l’obra “El Tenor”, d’Anastasia De Craecker, i 

els accèssits de 50 euros són per als relats “Amor entre Máqui-

nas”, de Lydia Carrillo, i “La Caja de los Espejismos”, de Martina 

Albert Silvestre, totes elles alumnes de l’institut.

El dissabte 28 de maig tindrà lloc la cerimònia de lliurament de premis 
del “XIX Certamen Nacional de Poesía Maxi Banegas”, i “III  Concurso de 
Narrativa Corta” que aquest any fusionarà poesia i vins. Els actes tindran 
lloc a l’explanada de La Bodega del Pinós i s’iniciaran a les 20:30 hores.

L’esdeveniment estarà amenitzat per “Sandra Boils Quartet”, 
presentant el seu últim treball, que porta per títol “Arrelats”. En fina-
litzar haurà degustació de vins de La Bodega del Pinós i d’embotits 
que aportarà la “Asociación Gastronómica”. 

El 29 d’abril va tindre lloc la primera de les activitats del conveni entre 
l’Ajuntament del Pinós i la Universitat d’Alacant. Baix el títol “Equi·
nocci: veus de Primavera”, la coral universitària va oferir un concert 
amb un programa que va incloure una desena de composicions que 
estimulaven els sentits i afectes. Entre els assistents es trobaven les 
regidores de Benestar Social, Elisa Santiago i de Cultura, Silvia Verdú.

ELS UNIVERSITARIS PODRAN ESTUDIAR ELS SECTORS 
ECONÒMICS DEL PINÓS
Els principals sectors productius del Pinós, com l’agricultura o la pedra 
natural, a través de les pedreres del Monte Coto, van a poder ser visi-
tats i estudiats amb deteniment per estudiants de la Universitat d’Ala-
cant, després de l’oferiment que l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va 
realitzar el 25 d’abril en la presentació de la candidatura de Manuel Pa-
lomar per a rector de la UA. Un oferiment del que poden beneficiar-se 
els alumnes que cursen carreres com Geologia o Biologia. 

Este quadre resumeix el muntant econòmic dels convenis signats el 
20 de maig per l’ajuntament amb la Unió Lírica i Coro Parroquial, i els 
signats per la Mancomunitat amb les associacions “Respir”, Cáritas i 
“11 de Septiembre” el 24 de maig:

ENTITAT QUANTITAT
PRESTACIONS QUE
ES SUBVENCIONEN

SOCIETAT 
UNIÓ LÍRICA 
PINOSENSE

15.000 euros Com a contraprestació per 
la col·laboració en activitats 
culturals organitzades per 
l'ajuntament

18.000 euros Per a sufragar les despeses 
de manteniment de l'Escola 
de Música

ASSOCIACIÓ 
CORO SAN 
PEDRO APÓSTOL

2.400 euros Com a contraprestació per 
la col·laboració en activitats 
culturals organitzades per 
l'ajuntament

ASSOCIACIÓ “RESPIR”
(FAMILIARS I MALALTS D’ALZHEIMER)

6.000 euros

CÀRITAS PARROQUIAL 4.000 euros

ASSOCIACIÓ DE LA TERCERA EDAT
“11 DE SEPTIEMBRE” 7.500 euros

ELS PINOSERS OPINEN SOBRE L’ÚS QUE SE LI POT DONAR 
AL SOLAR DE L’ANTIGA ACADÈMIA DE LA MÚSICA
Rogelio Pérez - Jubilat
“Pense que l’ajuntament podria construir vivendes socials, però 
si no poguera, un edifici cultural, amb un gran saló on puguen 
assajar els grups de coros i danses, ja que els fa falta”.

Juan Albert - Muntador de mobles
“El més lògic seria construir un edifici i traslladar aquells departa-
ments on s’està pagant un lloguer, i d’esta manera s’estalviarien 
despeses. Construint una o dues plantes més els baixos, es crearia 
un gran edifici”.

Francisco Teruel - Jubilat
“Jo construiria un edifici multifuncional, ja que és un lloc cèntric, 
està al Passeig i seria un complement al Centre de Majors, amb 
altre tipus de jocs que no siguen de taula”.

Carlos Lledó - Traballador del sector del marbre
“Jo crec que disposem de molts edificis, per això propose que es 
podria crear una zona d’esplai i zona verda com a recolzament al 
jardí municipal, ja que la seua ubicació és un lloc amb molt de tràfic, 
al costat d’un col·legi”. 
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Salzburgo y Sligo

a través de 

CAROLINA PAYÁ
En esta edición de El Cabeço, vamos a des·
cubrir dos ciudades, Salzburgo en Austria y 
Sligo en Irlanda, lugar donde en la actuali·
dad reside la pinosera Carolina Payá.
De la ciudad austriaca, cabe destacar que es 
la ciudad natal de Mozart y la cuarta ciudad 
más poblada del país, se extiende por ambas 
orillas del río Salzach, a 25 km de las estri-
baciones septentrionales de los Alpes. El 
centro antiguo de la ciudad, fue declarado 
por la Unesco como Patrimonio Cultural de la 
Humanidad en 1996 y allí se rodó la película, 
“Sonrisas y lágrimas”.

La ciudad de Sligo, el segundo mayor 
centro urbano de la provincia de Connacht, 
cuenta con más de 20.000 habitantes. Dis-
pone de servicios, industria y comercio de 
gran importancia. Es un destino turístico muy 
popular, ya que está situada en una zona de 
gran belleza natural, con varias  asociaciones 
literarias y culturales.

El Cabeço: Hola Carolina, gracias por co-
laborar con El Cabeço. ¿Cuánto tiempo 
llevas fuera de España, y de Pinoso?
Carolina Payá: Gracias a vosotros, es un 
placer poder compartir mi experiencia en 
el extranjero con los lectores. Hace tiempo 
que tenía en mente viajar a otro país así que 
barajé las diferentes posibilidades para ha-
cerlo realidad y a principios de año me vine a 
Irlanda, “la Isla Esmeralda”.
E.C.: Pero no es el primer país extranjero 
donde has tenido oportunidad de vivir. 
¿Qué te llevó a estar durante un tiempo 
en Austria? ¿Cómo es el país?
C.P.: En Austria viví hace unos tres años. Es-
tudié en la Fachhochscule Salzburg durante 
un semestre y fue una de las mejores expe-

riencias de mi vida. Era la primera vez que 
estaba tanto tiempo lejos de casa pero me 
compensó todo lo allí vivido. Conocer otra 
cultura, otras costumbres, gente de diferen-
tes países y otro idioma, el alemán, es algo 
que te cambia la vida. Todo era nuevo para mí 
y vivir esa experiencia me hizo crecer mucho 
a nivel personal. Austria es un país precioso, 
razón por la cual es uno de los países con 
mayor turismo de Europa. Sus castillos y 
palacios, sus montañas y paisajes, hacen de 
este país un lugar de ensueño. 
E.C.: Viviste en la ciudad de Mozart, Salz-
burgo. ¿Qué recuerdas de tu estancia allí? 
¿Es un lugar que recomendarías?
C.P.: Para mi Salzburgo es una de las ciuda-
des más bonitas del país, sino la que más. 
Sus paisajes son increíbles y la parte antigua 
de la ciudad es de obligada visita. Sus calles 
empedradas, la inmensa catedral y la plaza 
que rodea ésta eran mi lugar favorito para 
pasear. Además, debido a que allí nació y 
vivió Mozart, es una ciudad cuna de la música 
clásica y son muchos los festivales que en 
ella se celebran tanto en plena calle como en 
los bares. Recomiendo su visita, no obstante, 
mejor en verano. Yo viví el invierno de Salz-
burgo y, aunque la ciudad continúa siendo 
bonita cubierta de blanco, el frío y la nieve 
pueden resultar difíciles de llevar.
E.C.: ¿Cómo es la vida en Austria, es un 
país caro para vivir?
C.P.: La vida en Austria es relativamente cara, 
sobre todo si la comparamos con España. 
Respecto al alojamiento, como en todas las 
ciudades, cuánto más cerca del centro más 
se encarece. Pero en cuanto a todo lo demás, 
existen tiendas, restaurantes y hoteles para 
todos los bolsillos. Eso sí, por lo general, el 
nivel de vida es elevado.

E.C.: Tu estancia en tierras austriacas fue 
con una beca del programa Erasmus. ¿Re-
comendarías a otros estudiantes de nues-
tro pueblo a vivir esa experiencia?
C.P.: Sin dudarlo, es más, creo que todos los 
estudiantes deberían aprovechar esa opor-
tunidad. A nivel personal es una experiencia 
inexplicable que te ayuda a madurar y su-
perar muchos de tus propios miedos. Puede 
haber momentos duros, sobre todo debido 
a la barrera que un idioma diferente al tuyo 
supone, pero superar esas situaciones es 
gratificante y después siempre se quedan en 
divertidas anécdotas.

E.C.: Actualmente resides en Irlanda. ¿A qué 
te dedicas? ¿Te fue fácil encontrar empleo?
C.P.: Si, vivo cerca de Sligo, al noroeste de 
Irlanda. Actualmente soy au pair, trabajo muy 
demandado en este país por lo que me fue 
fácil y rápido encontrar una familia. Se pusie-
ron en contacto conmigo a través de internet 
y después de hablar varias veces con ellos me 
decidí a venir. 
E.C.: Nos cuentas que trabajas de au pair. 
Háblanos de tu día a día.
C.P.: Normalmente el trabajo de una au pair 
es ayudar a la familia en el cuidado de los 

niños y realizar alguna tarea del hogar. Cada 
caso varía pero en el mío las condiciones de 
trabajo son inmejorables. Sobre las 3 de la 
tarde acabo y tengo las tardes y los fines de 
semana libre. Tiempo que aprovecho para ir a 
clases de inglés, hacer deporte o viajar.
E.C.: ¿Es un trabajo bien remunerado?
C.P.: Hay que tener claro en qué consiste el 
trabajo de au pair antes de decidirte a serlo. 
En mi opinión no está mal remunerado pero 
no es un trabajo para toda la vida. Hace poco 
salió una noticia en la cual se decía que una 
familia irlandesa había sido condenada a in-
demnizar a una au pair española por explo-
tación laboral. Creo que no se debe de llegar 
a ese punto. Lo más importante es tener una 
buena comunicación con la familia con la 
que vives y si algo va mal y no tiene solución 
siempre está la opción de cambiar. En mi caso 
me siento muy afortunada porque en ningún 
momento he tenido problemas. Soy una más 
en la familia y hacen todo lo posible para que 
me sienta integrada y cómoda. Respetan al 
máximo mis horas de trabajo y mi privacidad 
por lo que no tengo queja alguna.

E.C.: ¿Qué destacarías de la ciudad donde 
vives y en general del país que te acoge?
C.P.: Dicen que sólo hace falta pisar Irlanda 
para enamorarte de este país y en mi caso así 
ha sido. La ciudad en la que vivo es pequeña 
pero tiene rodeándola unas montañas y unos 
paisajes impresionantes por no hablar de los 
ríos y lagos, preciosos para ver el atardecer. 
Tengo la suerte de disponer de coche propio 
por lo que en los cinco meses que estoy aquí 
he recorrido todo el país y no hay día que no 
descubra algo que me sorprenda por su be-
lleza. No sólo eso, los irlandeses son gente 

muy amable que adoran a los españoles. Sólo 
tienes que decirles de qué parte de España 
eres y tienes una entretenida conversación 
asegurada. Además, su humor y forma de ser 
es parecida a la nuestra por lo que todo es 
más fácil.
E.C.: ¿Te costó adaptarte a la vida irlan-
desa?
C.P.: La vida aquí es bastante diferente. Los 
horarios, la comida, el tiempo. Me he adap-
tado bien aunque qué puedo decir, como el 
embutido, la paella y los gazpachos de nues-
tro pueblo, nada. Quizá es lo que más añoro, 
los productos y comidas de nuestra tierra. 
El tiempo también puede ser un tema com-
plicado. Acabas aceptando que en un día, 
como dicen, vives las 4 estaciones del año. 
¡Y qué cierto es! Así que aprendes a disfrutar 
al máximo de un día soleado y a hacer vida 
normal los demás porque, eso sí, puedes ver 
a gente paseando con lluvia y viento como 
si nada.
E.C: ¿Y con el idioma?
C.P.: Vine con una base de inglés por lo que 
no me costó demasiado. Quizá, lo más difícil, 
es acostumbrarte el acento de la gente de 
esta zona y a la rapidez con la que hablan 
pero por lo demás bien. 
E.C.: Todo este tiempo fuera de España, 
suponemos que echarás de menos a tu 
grupo de amistades, ¿o mantienes vivo el 
contacto a través de las redes sociales?
C.P.: Por supuesto, siempre se echa de 
menos a los amigos de toda la vida. He co-
nocido a gente maravillosa aquí por lo que 
no me he sentido sola en ningún momento 

pero mantengo el contacto a diario con mis 
amigos de siempre. Las nuevas tecnologías 
te permiten acortar distancias y hacen más 
ameno tu paso por un país extranjero.
E.C.: ¿Recuerdas el día en que anunciaste 
a tu familia la decisión de marchar de casa 
y de tu país natal?
C.P.: Sí, lo hice cuando lo tenía todo planeado 
y los billetes comprados. Sabía que mi familia 
me apoyaría en todo, como han hecho siem-
pre, y así fue. Quizá para unos padres lo más 
duro es el momento de despedirte pero saben 
que es un periodo de aprendizaje y enrique-
cimiento personal muy importante así que, 
aunque con cierta pena, los míos están feli-
ces por mi decisión. 
E.C.:¿Regresarás a Pinoso?
C.P.: En principio sí. Esta experiencia la estoy 
viviendo como una etapa de mi vida pero 
siento que mi futuro está en España. Mi idea 
es estar con mi familia de acogida hasta fina-
les de año y, en este tiempo, mejorar el inglés 
para después buscar trabajo relacionado con 
mis estudios. Soy licenciada en economía y 
he conocido a españoles que aquí han en-
contrado trabajo relacionado con este sector 
por lo que sus comentarios son alentadores 
y optimistas. Me gustaría quedarme un par de 
años y volver. 
E.C. :¿Qué añoras de nuestro pueblo?
C.P.: ¡Todo! La familia y los amigos, seguido 
de la gastronomía, los paseos por el pueblo, 
sus montañas y su tranquilidad. Por muy bien 
que me sienta aquí o en cualquier otro país o 
ciudad, Pinoso es donde he crecido y el lugar 
que siento como mi hogar. 

VISTAS DE SALZBURGO

CIMA DEL KNOCKNAREA, CO.SLIGO

CLIFFS OF MOHER, CO,CLARE

VISITA DE MI HERMANA.
DOwNPATRICK HEAD, CO. MAYO

PHOENIX PARK, DUBLíN.
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Veus d’un Poblev
FLORA POVEDA ANDREU
Este mes hem volgut visitar a esta dona que té 
103 anys, coneguda per molta gent, i que ara està 
afrontant un dels moments més difícils de sa vida.

El Cabeço: Encara que els seus pares eren pino-
sers, vostè no va nàixer ací.
Flora Poveda: És de veres. Vaig nàixer en 1912 a Alba-
tera. Els meus pares eren del Pinós, però en aquells 
anys estaven treballant allí, a la Finca Villa María. A ell 
el coneixien com Quito “l’Alcalde”, però no sé dir-te 
la raó, i a ma mare li deien Ana María. Jo era bessona 
d’un xic, que va morir molt prompte, als 15 o 16 mesos. 
Com que estava molt malaltet, a mi em va criar una 
dona, i als 6 o 7 anys ens vinguérem al Pinós.
EC: I una volta al poble, com van ser aquells anys?
FP: Recorde que sempre baixava a berenar al Bule-
var, a la casa de l’ama, la Tia María, (que és la tia de 
Camileta, la de Julio Albert). La cuina tenia un frontal 
de rajoles decorades, i un dels dibuixos era la casa de 
Villa María. Altres representaven treballs del camp. 
Era preciosa.

Nosaltres vivíem al carrer Ample, prop del “rinco-
net”, al Barri de les Coves, per on es posa la magrana 
en les festes, en una casa que fa cantó i on tenia 
tenda mon pare.
EC: Quins records guarda de la infància?
FP: Vaig anar a l’escola de Dª María Adsuar, al carrer 
Sagasta (al costat de ca Soro), en una casa que era 
d’Enrique Mira. Després vaig aprendre a cosir a ca 
Pepe “Guixa” i a brodar a ca la tia Basilisa. No per 
a treballar en eixe món, sinó per a fer-me l’aixovar.
EC: Ens ha parlat abans de la tenda de son pare. 
Què es venia allí?
FP: Comestibles principalment, però teníem de tot: 
arròs, sucre, conserves, bacallà,… En 1924 ens baixà-
rem al “Paseo”, al costat d’on viu Alberto el practi-
cant, en una casa que també fa cantó, i la tenda es 
va fer més gran.

En fer diners, mon pare va obrir tenda a Alacant, 
al número 14 del carrer Alfonso el Sabio. Tenia de tot, 
i els clients podien comprar allí productes del Pinós. 
Però els que portaven el negoci van fer-se els amos i 
el van enganyar, fent-lo signar un document que en 
realitat li va suposar perdre el local i la casa. Jo era 
prou xicoteta.

Una vegada que ma mare no volia que mon pare 
viatjara a Alacant, quan anava pel passeig Gadea li 
van eixir uns lladres i el van atracar. En tornar, com 

si el veiés, va deixar caure la maleta i li va dir a ma 
mare: “Ana Maria, que m’han robat”, i es va descom-
pondre després. A partir d’eixe moment ja no va ser 
el mateix.
EC: A vostè la coneixen molts per ser la dona de 
Juan José “El Chico de la Blusa”.
FP: El meu Juan José ja fa uns anys que va faltar, 
en 1995. Ens casàrem en 1933, encara que recorde 
que a ma casa no volien. La meua germana Ana i jo 
teníem novi i jo era dos anys menor que ella. Juan 
José anava a treballar a jornal i em va dir un dia: “Jo, 
si no em case, me’n vaig de casa”, i un dia que va anar 
al bancal a llaurar amb mon pare li va dir que volia 
que ens casàrem. Quan s’ho va comentar a ma mare, 
la meua Ana va contestar: “Però qui? Per a casar-se 
ella em case jo abans”. Es va oposar i haguérem d’es-
perar a que es casara ella amb Pepe. A més, quan 
estava embarassada, em va demanar que li tinguera 
a la xica. Després de 4 o 5 anys de nuvis ens vam 
poder casar.
EC: Van fer viatge de noces?
FP: Ens casarem el 3 d’agost i vam estar a Alacant 
uns dies. Després anàrem a Villena, a les festes en 
setembre, convidats per una família amb la qual te-
níem molta amistat.
EC: A partir d’això, què ens pot dir de la seua vida 
de casada?
FP: En casar-nos vam posar tenda en el Bario, en-
front de ca Eleneta (al costat de la font). Narcisa “la 
de les Enzebres” havia acabat d’enlluir la paret de la 
casa i, com que els nostres pares tenien amistat, en 
saber que ens casàvem li va dir a ma mare que ens 
la llogaven.

En posar la tenda, els murcians venien amb 2 o 
3 mules carregades de gener de l’horta, quan els 
diumenges es feia el mercat. Entraven a la tenda i 
ens compraven pa, pinso, garrofes,... i coses que no 
tenien ells.

Allí van nàixer la meua Florita, en 1935, i en 1939 el 
xic Juan José Antonio (encara que li dèiem Juanito), 
que va morir als 18 mesos. El xic era molt fi, rubiet. 
I Florita era tan xicoteta que l’enviava a per pa en 
temps de guerra i la deixaven passar. El pa i la cistella 
eren més grans que ella. El pa el donaven racionat i 
es feien llargues cues.
EC: Fins arribar a esta casa van viure en molts 
altres racons.
FP: Del Bario ens passàrem al “Paseo”, on ara està 
Gonor, i teníem el corral on està la nova farmàcia, 
enfront del jardí. En temps de guerra teníem altre 
corral, al costat de l’Oasis, on guardàvem la llenya. En 
1940 ens vinguérem al racó on està la carnisseria de 
Carlos, i allí va nàixer primer la meua Pepita, en 1941, 
a les 4 del matí del 7 d’agost i amb la vaca fora. Juan 
José va haver d’anar a buscar al metge a eixes hores, 
havent-se de pujar a una reixa fugint de la vaca. En 
1945 naixeria Juani, en febrer, i també a les 4, però 
de la vesprada.

Poc després compraríem un corral que és on està 
esta casa, i va ser quan Juan José va començar a 
comprar i vendre mules. Era un corral molt gran i 

va construir quadra. En fer diners va comprar altre 
corral, venent-li’l a Luis Santiago, que va posar el seu 
treballador.

A esta casa del carrer Cervantes ens vindríem 
en 1947. Tenia sols la planta baixa, i fins el 1956 no 
vam alçar la planta de dalt. Havien acabat d’obrar i 
recorde que la vespra de santa Catalina em veu al 
mercat Luisa “la Candonga”, que anava a viure a la 
casa del racó, i em diu: “Escolta, és que no vos feu 
l’ànim de donar-nos la clau?”. Jo li vaig dir: “Però 
si estan obrant encara. Es que no té portes ni res” 
(sols teníem la porta del carrer i les finestres). I em 
va contestar: “Sense portes també es pot viure”. En 
comentar-li-ho al meu home em diu: “Això t’ha dit? 
Vaig a apretar als de Candelario”. Ens mudàrem ací, 
encara que no feia fred. Penjàrem uns llençols dels 
marcs, i a viure.
EC: D’on li venia al seu home allò de “Chico de 
la blusa”?
FP: Perquè sempre anava amb gent més major i por-
tava brusa. Tenia pocs anys i ja va fer la seua primera 
transacció. Va replegar 7 pessetes i va comprar una 
cabra, i quan la va vendre va comprar un burret... i 
així va anant. Va comprar una casa per 8.000 pesse-
tes i la va vendre per 40.000. Després va doblar-li el 
preu a una altra. Preferia ajuntar-se amb gent més 
major, perquè deia que “sempre s’haveava algo”.
EC: Va tenir oportunitat de creuar el Mediterrani, 
en concret a Alger.
FP: Allí vivia mon tio Indalecio i anàrem quan era fa-
drina mon pare i jo. En el viatge d’anada, ell va anar 
al sol sense posar-se res al cap, veient com es tiraven 
els peixos, i se li va socarrar la “calva”. Estaríem a 
Alger uns deu o quinze dies. Per anar el mar estava 
calmat, però en la tornada es movia tot. Era de nit i 
ningú podia dormir.
EC: En 103 anys ha vist evolucionar prou el poble.
FP: Ja ho crec. Ha canviat molt. Recorde els carrers 
sense asfaltar, o la plaça del mercat antiga, on sols 
estaven els edificis de la pescateria i el pou. I fins que 
es va tirar l’ermita de Sant Antoni, quan havia algun 
enterro el cura l’acompanyava fins allí. Era l’eixida del 
poble, on estava l’antic cementeri. I enfront teníem 
nosaltres un corral.

L’entrevista la mantinguérem a mitjans de març, 
pocs dies abans que Flora començarà a no poder 
alçar·se del llit. Moments complicats que està pas·
sant amb les seues tres filles al seu costat, com 
també dels seus néts i besnéts. 

FOTO DE BODA DE JUAN JOSé I FLORA L’ANY 1933

FLORA POVEDA FA UNS ANYS
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Com avançàrem el tancament d’edició del núm. 320 de “El Cabeço”, 
dues de les fotografies presentades a temps no van poder introduir·se 
i ho fem en esta edició.

Pel que fa al concurs anterior d’On es troba, buscàvem una zona 
ubicada al Barri de les Coves. Hem tingut huit participants que han 
trobat el lloc proposat.

Per a este exemplar us proposem un altre lloc. Es tracta d’una 
reixa molt particular. Saps on està?

Pots participar, envia’ns una fotografia on aparegues tu i el lloc 
que et proposem (dient·nos en quin carrer està), al nostre correu ra·
diopinoso@gmail.com, o porta·la personalment als nostres estudis de 
Radio Pinós.

Entre els encertants sortejarem una impressora multifunció 
Canon, gràcies a l’empresa local Informàtica El Pinós. El nom del gua·
nyador serà publicat al pròxim Butlletí del Cabeço. Data màxima per a 
rebre les vostres fotografies: El divendres, 15 de juliol.c
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LA GUANYADORA DEL CONCURS éS
LETICIA LEAL PASTOR
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Eventose Solidaridad s

La I Vuelta Solidaria a España por las En·
fermedades Raras, que se desarrolla del 21 
de abril al 18 de junio por todo el país, tuvo 
parada en Pinoso. La séptima etapa llegaba 
a nuestra localidad el 27 de abril, y desde el 
ayuntamiento se impulsó una campaña de 
recaudación de fondos, coordinada a través 
de Alcaldía, para destinarlos a investigar las 
enfermedades minoritarias, consiguiendo re-
unir un total de 3.618 euros.

Los dos deportistas, Marcos Bajo y Mi-
nerva González, discapacitados visuales, 
llegaron a Pinoso acompañados por cuatro 
atletas pinoseros, siendo recibidos por el 
alcalde Lázaro Azorín y miembros de la cor-
poración, y por los más de 500 niños y niñas 
de los centros San Antón y Santa Catalina, 
que más tarde protagonizaron una sonora 
“globotà”, haciendo estallar decenas de glo-
bos para que las enfermedades raras y todos 
aquellos que las sufren sean escuchados. Una 
sonora manera de transmitirles el apoyo de 
todo el municipio y animarles a conseguir el 
reto que se han propuesto: recorrer 3.400 
kilómetros para dar visibilidad a las ER y con-
seguir fondos para la investigación.

Los dos colegios unieron las piezas de 
un puzle simbolizando la unión de ambos 
centros y de todo el pueblo por la causa, des-
plegando también una pancarta de apoyo con 
el lema de la vuelta “Muévete por los que no 
pueden”, elaborada por los integrantes de la 
Asociación de Discapacitados “Iguals i Sense 
Traves”. También participaron los miembros 
de la agrupación “Monte de la Sal”, interpre-
tando la canción “Imagine” de John Lennon.

El alcalde les hizo entrega de un gran 
cheque de 3.500 euros, destacando que “una 
vez más, Pinoso ha demostrado ser un pueblo 
solidario”, y que “de una forma u otra, todos 
los vecinos han colaborado”.

Para Minerva, “todos somos equipo 
muévete”, y se mostraba abrumada por el 
recibimiento ofrecido por los pinoseros, 
esperando que “la palabra rara ya no sea 
tan rara”. Y Marcos agradeció que Pinoso 
se involucrara tanto en este evento, por-
que “estemos o no afectados por este tipo 
de enfermedades o cualquier otro, todos 
somos personas”.

Gracias a la colaboración de los pinose-
ros en diferentes eventos de la Campanya 
de la Salut, Esport i Joventut se superaron 
las aportaciones, y finalmente se recaudó un 
total de 3.618 euros.

Pinoso demostró, una vez más, su soli-
daridad y el valor de sumar esfuerzos para 
conseguir cosas importantes, gracias a la 
implicación directa de numerosos colectivos 
y asociaciones locales en la recaudación de 
fondos y colaboración en la organización, así 
como de las entidades, comercios y empresas 
de la localidad que realizaron sus donaciones, 
tanto económicas como en materiales para el 
acto de bienvenida. Y la Policía Local y Pro-
tección Civil colaboraron en el dispositivo de 
seguridad del evento.

Un gran esfuerzo que habla del espíritu 
solidario de todos los pinoseros, ya que el 
municipio lleva muchos años volcado a favor 
de la investigación sobre las enfermedades 
raras y apoyando a quienes las padecen.

RADIO PINOSO EN DIRECTO
Durante toda la mañana, la emisora municipal 
emitió en directo frente al gran mural histó-
rico, realizando un programa especial con 
entrevistas a familiares de personas afecta-
das con estas enfermedades, así como repre-
sentantes de asociaciones socio-sanitarias 
y varios colectivos locales que unieron sus 
fuerzas para hacer posible esta actividad so-
lidaria.

En el programa también participaron la 
edil de Deportes, Silvia Verdú, junto a Pilar 
Castaño, de la Fundación Sense Fronteres 
de la Comunidad Valenciana, y Mauro Rosati 
García-Morato, de la Asociación de Discapa-
citados y Enfermedades Raras de Petrer y 
Comarca, así como los directores de los dos 
colegios de Pinoso, o Antonio Mira, coordina-
dor de enfermería del Centro de Salud.

Al acabar el acto público, fueron entre-
vistados los dos deportistas y el alcalde Lá-
zaro Azorín, quienes valoraron positivamente 
la actividad. 

El pasado 20 de mayo, el Centro de Interpretación se unió a las 
conmemoraciones de esta jornada dedicada a la promoción de los 
museos en todo el mundo, acogiendo una visita guiada teatralizada 
y varios talleres.

Una tarde de viernes entretenida, y conociendo parte de nuestra 
historia, a través de iniciativas dirigidas a todo tipo de público, pre-
paradas desde el Ayuntamiento de Pinoso y la Fundación Levantina.

Un cantero y una vendimiadora fueron los encargados de guiar 
a los visitantes y explicar el contenido de las dos exposiciones, dedi-
cadas al mármol y al vino, unas actividades tan tradicionales como 
importantes a nivel social y económico para Pinoso. Para los más 
pequeños estaban los talleres.

Este año el lema de la jornada era “Museos y paisajes cultu-
rales”. 

Estas últimas semanas de su reinado están siendo muy entretenidas 
para las reinas y damas de 2015, ya que además de asistir a las fiestas 
de nuestras pedanías también lo están haciendo a otras localidades, 
como el 8 de mayo a Elda, donde Sherezade Garis, reina mayor, y 
Nayara Pérez, reina infantil, acudieron como invitadas junto al edil 
de Fiestas César Pérez al municipio de Elda, para participar en la pre-
sentación de cargos de la Falla Zona Centro, o el 14 de mayo a Yecla, 
presenciando el desfile de carrozas de San Isidro acompañadas por 
autoridades municipales. 

Adquiérelas de forma anticipada en el Ayuntamiento de Pinoso, y 
ahórrate gastos.
• Concierto de Auryn del viernes 5 de agosto. Precio: 16 euros (en 

taquilla 22 euros)
• Concierto de Izal y Varry Brava del sábado 6 de agosto. Precio: 22 

euros (en taquilla 30 euros).

Desde mediados de mayo ya estamos inmersos en el ciclo de fies·
tas populares que nos animará a visitar nuestras pedanías y para·
jes a lo largo de estos próximos meses.

La primera pedanía en celebrarlas siempre es El Rodriguillo, y este 
año hemos de destacar la altísima participación que tuvieron los actos 
programados por la nueva pedánea, Conchi Sanz, junto a varios vecinos 
que se prestaron a colaborar para que todo saliera perfecto del 14 al 17 
de mayo. Hemos de destacar la gran aceptación de actividades como las 
sesiones vermout o de gin tonic, o la caminata a “Les Pascualetes”. Y en 
cuanto a los actos religiosos, destacar que este año se conmemoró el 75 
aniversario de la llegada a la pedanía de la imagen actual de San Pascual. 

Las fiestas más recientes han sido las de Encebras, del 20 al 22 
de mayo, aunque previamente ya se había iniciado sus campeonatos 
de juegos de mesa. Como novedades de este año destacamos la ce-
lebración de una prueba de cross o la primera edición de una feria 
medieval, aunque no faltaron actividades tan tradicionales como la 
degustación de gachamigas, las veladas de verbena o los actos re-
ligiosos en honor a la Santísima Trinidad, patrones de la pedanía.

Por otro lado, el 13 de mayo, día de la Virgen de Fátima, se llevó a 
cabo una misa ce campaña en la ermita del Monte Cabezo. 

Pinoso se mueve 
por los que no 
pueden

La Casa del Mármol y del Vino 
conmemoró el Día de los Museos

Nuestras representantes festeras, 
presentes en Elda y Yecla

Arrancan en el Rodriguillo 
y Encebras las fiestas en 
pedanías y parajes

Ya puedes conseguir
las entradas para los
conciertos de Feria y Fiestas

VISITA TEATRALIZADA

FIESTAS DE SAN ISIDRO EN YECLA

PROCESIÓN EN ENCEBRAS
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rElecció de Reines 2016Elecció de Reines 2016r
Una elección espectacular
Jade Campillo y Lucía Gandía proclamadas Reina Infantil y Mayor de la Feria y Fiestas de 
Pinoso. Más de 1.200 personas presencian el acto de elección.

Fue una gala temática, con cuatro elementos que sirvieron de hilo 
conductor (Aire, Tierra, Agua y Fuego), elegidos por la Concejalía 
de Fiestas para el acto de elección de Reina, Mayor e Infantil de las 
Fiestas de Pinoso 2016.

El evento se celebró, por segundo año consecutivo, junto al gran 
mural histórico y al aire libre, bajo un manto de estrellas que brillaban 
con luz propia, las jóvenes protagonistas de la noche. Nervios y sonri-
sas se mezclaban entre las candidatas, viviendo una velada inolvida-
ble, junto a las reinas y damas de 2015.

El acto estuvo conducido por Elena Pérez, Reina Mayor de la Feria 
y Fiestas de Pinoso 2013, y Francisco Javier Vázquez, Presidente de la 
Federación de Peñas de la Fiesta de la Vendimia de Jumilla, y entre los 
asistentes a la elección, destacar la presencia de representantes de las 
fiestas de Jumilla, Monóvar y Algueña.

Una gala con bailes (a cargo del grupo Desmadre), música, emo-
ción, sonrisas y lágrimas, entremezcladas con diferentes proyeccio-
nes, elaboradas por los Medios de Comunicación Municipales. Uno de 
los vídeos presentaba las actuaciones que tendremos en nuestras fies-
tas mayores de agosto (destacando las de Auryn, Izal o Barry Brava), 
y los cuatro elementos sirvieron para dar paso a las reinas de 2015, 
grabados en localizaciones de Pinoso y Alicante. El protagonizado por 
la Reina Infantil, Nayara Pérez Calpena, simbolizaba la frescura, las 
raíces, el agua y la tierra. La pasión, el fuego, la fortaleza y el viento 
presentaron a la Reina Mayor, Sherezade Garis Pérez.

El jurado estaba compuesto por Luis Miguel Tormo, Juan Carlos 
Navarro, Alberto Perea, Elena Yáñez, Yolanda Vicedo, Sonia Pérez y 
Marina Amorós, que tenían una difícil elección.

El momento más emocionante de la noche transcurrió de forma 
diferente, con todas las candidatas de pie frente al público asistente.

Al acceder al escenario, en mitad de la pasarela, el edil de Fiestas, 
César Pérez, abría el sobre que contenía el nombre de la niña elegida 
como Reina Infantil de 2016, y el público supo quién sería cuando se 
acercó a Jade Campillo Almarcha para felicitarla.

Utilizando la misma fórmula, Lázaro Azorín, alcalde de Pinoso, des-
veló el nombre de la Reina Mayor 2016, la señorita Lucía Gandía Pérez.

La Reina Infantil tendrá como damas de honor a Patricia Escandell 
Expósito, Irene Guerrero Martínez, Sofía Gundín Morales y Leire Justi-
niano Díaz. A la Reina Mayor le acompañan en su Corte de Honor las 
señoritas Carla Albert Maqueda, Isabel María Castelló Juan, Sara Fenoll 
Verdú y Ruth Ivorra Albert.

El alcalde felicitó a las 
protagonistas del evento, de-
seándoles que estas próximas 
fiestas vivan “una experiencia 
inolvidable y continúen siendo 
una piña”, como demostraron 
en las jornadas de convi-
vencia y en los preparativos 
de este acto. También tuvo 
palabras de agradecimiento 

para Nayara Pérez Calpena y Sherezade Garis Pérez, Reinas Infantil 
y Mayor de 2015, y para sus respectivas cortes de honor, por haber 
sabido representar a Pinoso a lo largo de estos últimos meses, y por 
su maravillosa forma de ser.

En el acto también se entregó el premio al ganador del concurso 
de carteles para ilustrar la portada del programa oficial de la Feria y 
Fiestas 2016, Gustavo Amorós Albert, recibiendo de manos del alcalde 
el diploma acreditativo.

Hasta el próximo 30 de julio, cuando serán coronadas las nuevas 
reinas, las niñas y señoritas que todavía siguen representando al 
pueblo de Pinoso son Nayara Pére, como Reina Infantil 2015, con sus 
Damas de Honor Amalia Cantó, Aidnhara Garis, Gisela Rodríguez y Ame-
lia Sanchís y Sherezade Garis, como Reina Mayor 2015, acompañada 
por Amanda Calpena, Nerea Cortés, Bárbara García y Alba Martínez 
como Damas de Honor.

El acto de coronación será el 30 de julio. Será el acto más esperado 
por las Reinas y Damas entrantes y muy triste para las que se despedi-
rán de un año increíble, en el que han tenido oportunidad de disfrutar 
de nuestras fiestas de una manera muy especial, y de haber tenido el 
honor de representar a su pueblo, Pinoso. 

MIEMBROS DEL JURADO CON LAS CORTES DE HONOR 2016 PRESENTADORES

CORTES DE HONOR 2015 Y 2016 JUNTO AL EDIL DE FIESTAS, CéSAR PéREZ, Y ALCALDE, LÁZARO AZORíN

REINAS MAYOR E INFANTIL 2016 Y 2015

GANADOR CONCURSO PORTADA PROGRAMA DE FERIA, GUSTAVO AMORÓS

AUTORIDADES Y MIEMBROS DE LA COMISIÓN DE FIESTAS
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Per a reposar forces es va servir xocolate 
i tonya.

El dia 22 va tindre lloc la projecció de 
curts amb la temàtica “Historias de jóvenes”, 
dins del “III Festival de Cortometrajes de 
corto España 2016” en la qual es van projec-
tar un total de 7 curts.

La música fou la protagonista els dies 22 
i 23 d’abril, per una banda el grup “Regome-
llo” va oferir al Pinós una actuació musical 
basada en diferents grups amb lletres molt 
al seu estil. Mentre que el dissabte va tindre 
lloc el XIII Concurs de Coreografies 2016, amb 
la participació de 16 grups locals i comarcals. 
La gala fou presentada per Eddy Eighty i el 
seu espectacle “The Power of 80’s”, desta-
cant l’actuació del ballarí Víctor Valera i de 
la seua parella de ball de l’Academia Fever.

Per concloure l’ampli ventall d’activitats, el 
dissabte 30 d’abril, es va celebrar la prova atlètica 
“Subida a la Fátima”. Que malgrat l’amenaça de 
pluja, va transcórrer amb normalitat encara que 
sí que va afectar a la participació. Finalment va 
ser de 200 atletes, dels quals 48 corresponien a 
senderistes, 40 a la prova de 5 km i 120 a la prova 
de 10 km. L’esportista pinoser Antonio González, 
amb un temps de 37 minuts i 57 segons, va ser 
el guanyador de la prova. L’eixida i meta estava 
ubicada a les zones esportives, on havien previst 
col·locar una zona infantil amb tallers, però degut 
a la climatologia es van suspendre. 

Campanya de Salut, Esport i Joventut cCampanya de Salut, Esport i Joventutc
La campanya de Salut, Esport i Joventut que es celebrà del 16 al 
30 d’abril va aconseguir unir a xiquets, jòvens i majors amb les 
diferents activitats que es desenvoluparen organitzades per les 
Regidories de Cultura, Joventut i Esports. Per a la regidora, Silvia 
Verdú, ha estat molt gratificant veure com els pinosers han partici-
pat en tots els actes i activitats que s’han programat, des de grans 
a xicotets. Però sobretot, la implicació dels professionals que han 
dirigit les activitats. Mentre que l’alcalde del Pinós, destacava el ca-
ràcter emprenedor dels pinosers a l’hora de realitzar activitats i l’alta 
participació, veient acomplit l’objectiu de la Campanya.

La primera activitat es va desenvolupar al Centre Juvenil per a 
gaudir de la festa “Party Videoconsolas”, fomentant entre els jòvens 
del nostre municipi altra forma d’oci. Els escolars també van tindre el 
seu espai, en concret alumnes de cinquè curs, amb uns tallers d’ali-

mentació saludable per a mostrar-los els beneficis que ens aporten 
les fruites, verdures i cereals. 

Xarrades de nutrició esportiva i vigorèxia, els beneficis de 
l’estirament dinàmic o biomecànica running, estigueren dirigides 
a millorar el rendiment, evitar lesions i la pràctica esportiva sa-
ludable.

L’activitat també es va traslladar de les sales de conferències als 
recintes esportius per a conèixer noves disciplines que poc a poc van 
guanyant en adeptes. Iniciació a l’entrenament de rebot amb botes 
Kangoo Jumps, Master Class de Aerodance i CrossFit o Pilates Roller 
Foam, entre altres.

Mig miler de veïns van participar en la pujada nocturna al 
repetidor, amb un recorregut d’aprox. 8 km. Este any, la ruta tenia 
caràcter solidari ja que es va habilitar una urna per a dipositar 
un donatiu per ajudar en la investigació de les malalties rares. 

L’Ajuntament del Pinós ha formalitzat els convenis de col·laboració 
amb tres clubs esportius del Pinós. Els subscrits amb el Club de Básket 
El Pinós i el Pinoso Atlethic de Fútbol Sala són renovació d’anys an-
teriors, mentre que el Club de Tenis signa per primera vegada este 
conveni de col·laboració. La suma total ascendeix a 43.000 euros. 

La regidora d’Esports, Silvia Verdú, destacava l’interés de l’ajun-
tament per “continuar recolzant a tots els clubs del Pinós que creuen 
i aposten per l’esport de base, on es troben els pilars fonamentals 
per a la formació dels nostres xiquets i jòvens en valors tan impor-
tants com l’esportivitat i l’esforç”. Així mateix, va reconèixer la ne-
cessitat de continuar millorant les instal·lacions esportives per tal de 
millorar la pràctica d’estos esports, com renovar una de les pistes del 

pavelló d’esports, una tercera pista de tennis o una caseta en estes 
instal·lacions. “Estem estudiant tots estos projectes perquè sabem 
que són necessaris, i per això estan tots damunt la taula i, a poc a 
poc, s’aniran desenvolupant”, ha assegurat la regidora. 

L’alcalde, Lázaro Azorín, va felicitar els representants dels tres 
clubs pel treball i implicació de les directives, pares, mares i jòvens 
que practiquen els diferents esports, “Es nota que hi ha una gran 
professionalitat, molta dedicació i interés per difondre els valors de 
l’esport, per això us seguim recolzant econòmicament, però també 
amb el transport dels equips, les infraestructures i els recursos que 
necessiten i estiguen al nostre avast perquè el vostre és un treball 
molt important” ha afirmat Azorín. 

Promocionant un Pinós saludable

Nous convenis esportius 

PARTY VIDEOCONSOLES CELEBRAT AL CENTRE  JUVENIL

MASTER CLASS D’AERODANCE

UN DEL GRUPS GUANYADORS DEL CONCURS DE COREOGRAFIES

CROSS PUJADA A LA FÀTIMA

SIGNATURA CONVENIS BÀSQUET I TENNISSIGNATURA CONVENI FUTBOL SALA

TALLERS ALIMENTACIO SALUDABLE PUJADA NOCTURNA AL REPETIDOR

XARRADA BIOMECÀNICA RUNNING MASTER CLASS DE CROSSFIT
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Els taps dipositats estos últims mesos pels 
pinosers als diferents llocs habilitats a 
l’efecte (centres educatius i Àrea de Medi 
Ambient), foren enviats el 14 d’abril amb 
destí a l’Associació Sense Barreres de Pe·
trer.

Es tracta del primer enviament des que 
l’ajuntament pinoser signara, el passat 7 de 
març, un conveni de col·laboració amb la 
“Asociación de Discapacitados y Enfermeda-
des Raras de Petrer y Comarca”, la “Funda-
ción 5P- de la Comunidad Valenciana” i 
“Recytrans S.L.”. 

En Estiu oci i esport per a totse sSocietat

Els dies 16 i 17 d’abril es van portar a terme 
els actes programats conjuntament entre 
els ajuntaments del Pinós i Monòver per a 
recordar que fa 85 anys, el 14 d’abril de 1931, 
es proclamava la II República Espanyola.

Els actes al Pinós van tindre lloc al Cen-
tre Social Barri de les Coves, on Yorick Teatre 
va posar en escena el seu muntatge “Cente-
llas en el sótano del museo” i, després d’un 
menjar de germanor, va tindre lloc una inte-

ressant xarrada-col·loqui, al fil de l’aplicació 
de la Llei de Memòria Històrica, a través de 
la paraula de Francisco Moreno Sáez, doctor 
en Història i professor de Grec en l’Ensenya-
ment Secundari, i autor de diferents llibres i 
articles sobre la província d’Alacant en èpo-
ques com la Guerra Civil, el Franquisme i la 
Transició.

El diumenge 17, a la pedania monovera 
del Fondó, lloc simbòlic per al republicanisme 
espanyol, es van visitar els camps de cultiu 
que van albergar l’antic aeròdrom, diferents 
refugis i la presentació del llibre “Aniquila-
ción de la República y castigo a la lealtad”, 
de Glicerio Sánchez i Roque Moreno.

La programació va incloure una exposi-
ció en Monòver, titulada “Lápiz, papel y bom-
bas”, del 29 d’abril al 22 de maig a la sala 
d’exposicions del Kursaal-Fleta. 

Durant els últims tres diumenges, a la Par·
ròquia de Sant Pere Apòstol han tingut lloc 
les comunions d’aquest any, i el mes de 
maig acabarà amb la commemoració de la 
festivitat del Corpus Christi, aquest prò·
xim diumenge dia 29.

Aquest any han sigut 46 els xiquets i 
xiquetes que han pres la seua Primera Co-
munió, una de les xifres més baixes 
d’aquestos últims anys, encara que segons 
va assegurar el rector Manuel Llopis, “el 
pròxim any en seran molts més, si tenim 
en compte el grup actual que està en el 
seu segon any de catequesis”. 

El 21 d’abril, el despatx d’Alcaldia de l’Ajuntament del Pinós va ser el punt de trobada entre 
els representants de l’Obra Social de “La Caixa” i els tres col·lectius que es beneficiaran 
amb l’aportació econòmica que l’entitat realitza al Pinós, i que revertirà directament en 
iniciatives socials i educatives.

L’Associació “Respir” de Familiars i Malalts d’Alzhèimer, l’Associació de Discapacitats 
“Iguals i Sense Traves” i l’Escola de Música de la Unió Lírica Pinosense són les agrupacions que 
rebran 3.000 euros cadascuna, per a impulsar i dinamitzar els programes que desenvolupen en 
el seu àmbit de treball.

A la reunió a tres bandes, l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín i la primera tinent d’alcalde, 
Silvia Verdú, van expressat la seua gratitud als representants de La Caixa, el director d’Àrea de 
Negoci, Carlos Colom, i el director de l’entitat al Pinós, Juan Salvador Verdú. 

Commemoració dels 85 anys de la 
proclamació de la Segona República

Mes de comunions 
i Corpus per a 46 
xiquets i xiquetes

9.000 euros per a recolzar iniciatives 
socials i educatives

Nova recollida de taps solidaris

NOVA SEU DE CÁRITAS AL PINÓS

Aquest col·lectiu ja disposa d’una nova 
seu social, on centralitza la recollida de 
totes les donacions dels ciutadans del 
Pinós que després es destinen a les 
persones més necessitades. El local es 
troba en el número 26 del carrer Monò-
ver, i el passat 20 d’abril, el rector Ma-
nuel Llopis va procedir a beneir 
aquestes instal·lacions en les que a 
partir d’ara es desenvoluparà l’activitat 
solidària de Cáritas. 

El 18 d’abril es va dur a terme una xar-
rada al Centre Cultural, amb el títol “El 
niño en desarrollo y en crecimiento”, 
que van oferir Sonia Moreno, lo-
gopeda, María Gómez, psicòloga i neu-
ropsicòloga, i Tayza Eltoro, terapeuta 
ocupacional. 

XARRADA PER A COMMEMORAR 
EL DIA DE L’AUTISME

El 12 d’abril, el PP va reunir al Pinós a 
afiliats i simpatitzants en una reunió 
que van presidir la presidenta regional 
del partit, Isabel Bonig, el president 
provincial, José Císcar, i la presidenta 
local, Mª José Jover, i que va comptar 
amb la presència de representants i 
càrrecs públics locals, comarcals i pro-
vincials, amb la finalitat de consensuar 
les línies bàsiques per a recuperar el 
recolzament de la ciutadania. 

XARRADA-COL·LOQUI DEL
PARTIT POPULAR

El Cabeço: Un estiu més, les instal·lacions 
esportives municipals incrementaran la 
seua activitat en juny i juliol. Amb quines 
novetats respecte de l’any passat?
Silvia Verdú: És important que la gent 
llisca molt be els tríptics, o s’informe per 
la ràdio, la web o les xarxes socials, perquè 
n’hi ha algunes.

La denominació dels cursets de natació 
portava un temps amb noms com “caballito 
de mar”, “rana”,... i era una bona iniciativa, 
però de vegades creava confusió. Hem de-
cidit que els cursos es diran com sempre: 
“Chapoteo”, “Iniciació I”, “Iniciació 2” i 
“Perfeccionament”. Estos dies s’està repar-
tint un tríptic a cada xiquet dels col·legis, i 
els pares disposaran d’uns 15 dies per a mi-
rar-ho molt be a casa, perquè el 6 de juny 
s’obrin les inscripcions. A banda també està 
l’aquagym (gimnàstica de manteniment en 
l’aigua), matronatació (per embarassades) i 
natació adaptada.
EC: Canvia la manera d’inscriure’s?
SV: Volem evitar les cues de sempre. Enguany, 
les inscripcions per als cursets de xiquets o 
d’adults, o per al ciclo-indoor o pilates, es po-
dran fer des de casa. A la web de l’ajuntament 
hi haurà una pestanya que posarà Inscripci-
ons “Escoles d’Estiu Esportives”, i entrant es 
seleccionarà quina opció es vol, podent fer 
tota la gestió i pagar amb targeta. Els pares 
que ho desitgen podran inscriure als seus fills 
per als cursets de natació del 6 al 17 de juny. 
Important dir que la inscripció va totalment 
relacionada al pagament, no ocuparà cap xi-
quet una plaça si abans no ha pagat.

En tot cas, també es podrà fer de forma 
presencial, a l’oficina que estem creant al 
pavelló García Górdoba, molt més gran i es-
paiosa. Allí es podrà pagar de dues formes: 
amb targeta per datàfon, generant una au-
toliquidació, o pagar anant al banc. A més, 
l’horari que hem posat és molt ampli, des de 
les 9 del matí a les 2 de la vesprada i de les 
4 a les 10 de la nit.

Recordar que el dia 17 es tanca la ins-
cripció. Com en els centres educatius, hi ha 
un període de matriculació, perquè hem de 
disposar d’uns dies per generar llistats i coor-
dinar-nos amb els monitors. Enguany, la pri-
mera quinzena dels cursets de natació serà 
del 24 de juny al 12 de juliol i la segona del 13 
al 29 de juliol. Si algú vol les dues quinzenes, 
com l’any passat, podrà inscriure’s si hi ha 
places disponibles.

EC: I què passaria si s’apunta a un xiquet 
des de casa i la llista està completa?
SV: No hi ha problema. Tenim un nou pro-
grama informàtic que sols deixa apuntar al 
xiquet i pagar sempre que hi ha places dispo-
nibles. En cas de no quedar-ne, el programa 
dirà que està complet, entraria en un llistat 
de reserva i no deixarà pagar.
EC: Pel que fa als preus, es mantenen?
SV: Són els mateixos que l’any passat, els xi-
quets 22 euros i els adults 30 euros. N’hi ha 
bonificacions, i en el plenari del 31 de maig 
aprovarem una reorganització de l’ordenança 
que inclourà un 50% de descompte per a les 
persones amb discapacitats i jubilats.
EC: A més de la temporada de bany i els 
cursos de natació hi ha altres modalitats?
SV: Respecte als masterclass programades, la 
reserva de la plaça es farà quan s’haja pagat, 
i en cas dels que al llarg del curs hagen assis-
tit a spinning o aeròbic no hauran de pagar 
res. En tot cas s’han d’inscriure per planificar 
els grups i horaris.
EC: Un punt important és la contractació 
de monitors i socorristes.
SV: Ja estan convocades les places, la pri-
mera setmana de juny publicarem a la web 
quan són les proves, i espere que es presente 
gent del poble, que durant un mes puga gua-
nyar-se uns diners i fer un treball que és molt 
important. Com l’any passat, en principi con-
tractarem uns monitors i, en funció de com 
haja anat la matrícula, si en fa falta un altre 
tirarem de llista.
EC: Hem vist que estan fent-se obres de 
millora en les instal·lacions.
SV: Quan tu ofertes un servei has de fer-ho 
amb les millors condicions. Tenim un recinte 
esportiu molt envejat, però hi havia coses per 
canviar, com la tanca que puja a les pistes 
de pàdel, substituïda per un mur amb una 
nova tanca de color verd. Poc a poc anirem 
completant tot el perímetre del recinte, i per 
millorar l’accessibilitat, la brigada d’obres 
també va a arreglar el caminet que puja a la 
pista 4 i les llotges, que ara està prou alçat 
pels arrels.

Quan vaig entrar com a regidora tenia 
dos escrits demanant una nova sala de spin-
ning i un ombratge a la zona infantil de les 
piscines. Aleshores, anem a posar tres om-
bratges d’alumini, un en tota eixa zona, un 
altre per als socorristes i altre on està el 
conserge. A les piscines estan arreglant-se 
les escales i a les dutxes estem renovant tot 

el gresite. Per als cursets hem adquirit ele-
ments nous (xurros, maneguins, porteries, 
balons...), i anem a acabar l’automatització 
de les piscines, per controlar el cloro.

També anem a instal·lar panells de se-
nyalística, un com el que hi ha al Centre Cul-
tural per informar de les activitats anuals, i 
dos per indicar la ubicació de cada pista o 
dependència, a les entrades junt al pavelló 
García Córdoba i per la porta xiqueta.

En totes estes millores hem invertit en-
guany prou de 15.000 euros.
EC: A més, s’han creat uns nous bons per 
als usuaris. Cóm seran?
SV: Els bons ja no es trauran a la porta de la 
piscina, sinó en consergeria, amb targeta o 
autoliquidació, i també els tickets diaris. A la 
porta sí que hi haurà un conserge que estarà 
vigilant, però tot es centralitzarà al García 
Córdoba, per mig d’un programa informàtic 
que, quan acabe l’estiu, ens oferirà un balanç 
del què s’ha venut, usuaris, el que ha funcio-
nat millor,... i crec que feia molta falta.

Ja no s’ha de portar la foto per al carnet. 
Amb una màquina que hem adquirit genera-
rem els nous carnets i l’usuari tan sols haurà 
d’anar i pagar per a obtenir-lo, amb la foto 
impresa i tot. Eixa foto se la farem a l’instant 
amb webcam. El carnet és com una targeta de 
crèdit, com ja fan en altres localitats.
EC: Per acabar, respecte a l’ocioteca d’es-
tiu, que es fa a les zones esportives, en-
guany començarà un dia després d’acabar 
l’escola, no és així?
SV: Sí, era una demanda i ja ho férem l’any 
passat. Aleshores, el col·legi acabarà el dia 
21 i l’ocioteca començarà el 22. Es un servei 
molt demandat, sempre hi ha molts xiquets 
i és ideal el lloc on es fa. Eixa és l’ocioteca 
que donem des de la regidoria, però després 
estan les del futbol, futbol sala, bàsquet o 
tennis. Pot haver dies en juliol amb més de 
600 persones al recinte poliesportiu, quasi 
tots xiquets, i per això dotarem del personal i 
infraestructura que faça falta. 

Silvia Verdú 
REGIDORA D’ESPORTS

Amb les vacances escolars a la volta del cantó, des de la Regidoria d’Esports s’ha 
preparat una ampla oferta d’activitats que es van presentar el 24 de maig. Aprofitant 
la presentació, hem parlat amb la regidora Silvia Verdú per a que ens explique cóm 
es portaran a terme.
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El Pinós, seu dels Campionats 
d’Espanya

Torneig d’estiu

Ascens de categoria

Lliga Amistat

Bons rallyes per a Teo Fernández

Participació pinosera al Torneig 
de Primavera 

Mª José Guardiola a la final del 
campionat d’Espanya de clubs

Víctor Manuel Pérez, participa en la 
Gaes Titan Desert by Garmin a Marroc

XIX Pedalà

Cristina Pérez campiona d’Espanya 

FUTBOL SALA 

FUTBOL 

BÀSQUET 

TENNIS 

VELOCITAT 

KARATE  

ATLETISME

MOUNTAIN BIKE 

Els equips benjamí i aleví es proclamaren 
campions de la Comunitat.
Després dels èxits dels equips base del Pinós Athletic de Futbol 
Sala, del 3 al 5 de juny, els pavellons esportius del Pinós acolliran la 
fase prèvia dels Campionats d’Espanya. La Federació Espanyola de 
Futbol va acceptar l’oferiment fet per l’Ajuntament del Pinós cedint 
les instal·lacions esportives municipals per a la competició.

Ha segut una temporada històrica per als equips benjamí i aleví, 
van aconseguir el Campionat de la Comunitat Valenciana després 
d’un play-off molt seriós, enfrontant-se a equips de València i Caste-
lló, com el Vinaròs, L’Alcora, Jesús María i Exposició.

Destacar que la regidora d’Esports, Silvia Verdú, va presenciar 
els partits de casa i també es va desplaçar a València per donar su-
port als jugadors, mostrant-se orgullosa i destacant “l’esportivitat 
viscuda en els enfrontaments” i espera que la celebració del Campi-
onat d’Espanya al Pinós “siga tot un èxit, perquè per a nosaltres és 
tot un repte”.

La presidenta de l’entitat esportiva, Encarna Cuadrado, no podia 
ocultar la seua satisfacció per l’èxit aconseguit “deixant el llistó del 
futbol sala del Pinós molt alt, en una temporada difícil de repetir”.

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, qui va rebre els campions tot 
just arribar al Pinós, es trobava molt content, “ja que estos títols 
són fruit del treball que es porta a terme a les escoles base”, a més, 
de la “unió i camaraderia que es viu en este club”, felicitant la junta 
directiva i a pares i mares, pel suport que presten. Per això “mereix la 
pena apostar per que El Pinós siga seu dels Campionats d’Espanya”.

Ambdós equips celebraren el títol com es mereix. Escortats per 
la Policia Local, els campions van recórrer els principals carrers del 
Pinós sobre un camió, i familiars i afició els acompanyaren fen sonar 
el clàxon dels seus vehicles.

TEMPORADA PER A RECORDAR
També cal destacar l’ascens a 3a Divisió de l’equip sènior, el sub-
campionat del juvenil i prebenjamí. A més, el jugador aleví Marcos 
Carrillo, per la seua banda, va disputar el Campionat d’Espanya amb 
la selecció autonòmica valenciana. 

Des del Pinoso CF han preparat diversos esdeveniments per a l’es·
tiu, per tal de fer arribar el futbol a tota la població de la nostra 
localitat. És per això que des del club, amb la col·laboració de la clí-
nica Fisiopinós i la Regidoria d’Esports, han reprès el clàssic Torneig 
d’Estiu de Futbol 7.

La competició comptarà amb premis en metàl·lic per als 3 millors 
equips, així com trofeus, tant individuals com col·lectius, i es desen-
voluparà durant els mesos de juny i juliol, disputant-se els partits els 
diumenges per la vesprada, a partir del 22 de juny.

COMPETICIÓ
Quant a la lliga regular, cal destacar que el conjunt aleví-A ha fina-
litzat la lliga en segona posició, mentre que l’equip de 1ª Regional va 
acabar en sisena posició. 

El conjunt sènior del CB El Pinós ha aconseguit ascendir de catego·
ria, després de finalitzar la lliga regular en segona posició, perdent 
sols contra el líder.

Per altra banda, els equips júnior femení i cadet masculí van 
viure una experiència meravellosa, al torneig de Benidorm, on van 
aconseguir acabar en tercera i huitena posició.

CAMPUS D’ESTIU 
Un any més, els clubs de futbol sala, bàsquet i tennis han programat 
els seus campus d’estiu, unint-se en esta edició el Pinós CF. Per a més 
informació dirigiu-vos als respectius clubs. 

Membres del Club de Tenis El Pinós estan participant en esta lliga, 
on van enfrontar·se en la primera jornada al Yecla, disputant 25 
partits, i en la segona jornada al Sax.

Quant al “Torneo del Jamón”, el club va obtindre una bona res-
posta per part dels tennistes pinosers.

Per altra banda, les pistes municipals ha acollit diferents partits 
del Circuit Comarcal Amorós Tour. 

El pilot pinoser, amb el seu copilot Bernardo Quero, continuen ob·
tenint excel·lents resultats a les proves on participen. Amb el seu 
històric Alfa Romeo Julieta 1.3 TI es van classificar en primer lloc en 
la 3a pujada al Castell de Guadalest, mentre que al 4t Rallye Bodegas 
Xaló (Memorial Vicente Ferrer), acabaren quinzens de la general i 
segons en la categoria de “Vehicles Històrics”. 

El dissabte 7 de maig, una representació formada per 9 esportistes 
i 25 acompanyants, de l’Escola Municipal de Karate, es van despla·
çar a Sant Vicent del Raspeig, amb l’objectiu de participar en el 
“Trofeo de Primavera” que organitza la delegació alacantina de 
la Federació de Karate de la Comunitat Valenciana. També van for-
mar part les àrbitres Minerva Candela, de l’escola municipal, i Noemí 
Gutiérrez, de Gym El Sequé. En l’esdeveniment participaren 400 com-
petidors de 15 clubs de la província d’Alacant.

Per altra banda, Pablo Micó continua recollint èxits, i l’últim d’ells ha 
sigut la consecució del campionat autonòmic de clubs, amb el seu equip 
el Kenyo de València. Per tant, participarà als Campionats d’Espanya. 

La marxadora pinosera ha aconseguit classificar·se per a la final 
del Campionat d’Espanya de Clubs, amb el seu actual equip el Sant 
Sebastià. Les proves se celebraran en el mes de juny. 

Amb un començament muntanyós a l’Atles Mitjà marroquí i quatre 
etapes finals al desert, el atleta pinoser va aconseguir acabar la 
carrera. Després de les sis etapes entrava en meta en el lloc 153 de la 
classificació general, de 400 participants i el 52 de la seua categoria, 
Màster. Víctor Manuel representava a la Universitat d’Alacant, i va 
assegurar que “ha estat una experiència única i inoblidable, i malgrat 
haver sigut bastant dura ha valgut la pena”. 

El diumenge 12 de juny es realitzarà la tradicional prova esportiva de 
la “Pedalà”, que torna a ser puntuable per al circuit alacantí. El júnior 
pinoser Jorge Amorós lidera la classificació en la seua categoria. 

L’esportista pinosera, al l’equip de la Universitat de Múrcia, va 
aconseguir guanyar el Campionat d’Espanya d’Universitats, que es 
va disputar a Antequera (Málaga), aconseguint el passaport per a 
l’europeu. 
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oOpiniónColaboracionesc
Uno de los problemas más frecuente en la vista de los niños es 
la Ambliopía u Ojo Vago. 1 de cada 3 casos de fracaso escolar se 
asocia a una mala visón.

¿Qué es la Ambliopía?
La Ambliopía, más conocida como Ojo Vago, es un problema visual en 
el cual uno de los ojos no consigue ver bien, es decir, que no puede 
distinguir esas letritas pequeñas que solemos poner en la consulta y 
entonces deja de trabajar.

Sin embargo, nosotras decimos que un Ojo Vago es un ojo con 
problemas de aprendizaje, ya que no solo tiene dificultades para 
ver clarito sino que tiene dificultades para enfocar, mover correcta-
mente los ojos, trabajar conjuntamente con el otro ojo… Y todo esto 
puede acabar repercutiendo en el aprendizaje.

Sí que es cierto que cuando hablamos de Ambliopía Infantil, 
como son niños que normalmente en su desarrollo ya han tenido 
esta reducción de la Agudeza visual, es muy posible que no sepan 
comparar con que es ver bien, es decir, es muy difícil que nos digan 
que está ocurriendo algo.

Por lo tanto puede pasar desapercibida y será muy importante 
que nos fijemos en varios signos que nos alerten de que puede haber 
un problema.

Síntomas de la Ambliopía Infantil:
- Desviar un ojo
- Mirar a la pizarra o a la televisión de lado
- Quejarse de constantes dolores de cabeza o de visión borrosa
- Presentar persistente parpadeo de los ojos
- Frotar los ojos con frecuencia
- Guiñar los ojos al mirar a superficies brillantes
- Acercar mucho los ojos al libro para poder leer
- Seguir con los dedos los renglones de un texto

Si el niño presenta más de dos o tres de los síntomas especi-
ficados, lo mejor es llevarlo a un especialista de la visión para una 
evaluación.

Durante los meses de Abril y Mayo, hemos realizado la “Cam-
paña de detección Precoz de Ambliopía” en los colegios públicos de 
Pinoso.

Nuestra labor se ha basado en un screening visual para los niños 
y niñas de 4, 5 y 6 años, con una serie de pruebas de cribado donde 
hemos determinado si el alumno presenta un problema en su visión 
que pueda estar afectando a su rendimiento escolar y a su desarrollo.

Esta prueba no sustituye al examen visual completo, sin em-
bargo, confirma una visión normal o la existencia de problemas, que 
implicará la realización de más pruebas para llegar a un diagnóstico 
preciso.

Desde aquí agradecer la colaboración de los dos colegios, Santa 
Catalina y San Antón, así como al Excmo. Ayuntamiento de Pinoso por 
contar con nosotras. 

Ópticas Optometristas: María Carbonell Domenech y Elsa Tortosa Cantó 

Este año se han retomado las revisiones escolares para prevenir 
la ambliopía, y el Ayuntamiento de Pinoso ha querido que se en·
cargaran de hacerlas empresas locales. Por ello, hemos hablado 
con la concejala de Educación, Neus Ochoa, para que ella nos hiciera 
también una valoración de la campaña llevada a cabo en las escuelas 
del municipio.
Neus Ochoa: Es el primer año que lo hacemos así, y creo que ha ido 
bastante bien. Hasta ahora venían de la Fundación Jorge Alió, pero 
el año pasado ya no se hizo. Esta vez lo que hemos hecho es apostar 
por que fueran empresas del pueblo las que llevaran a cabo estas 
revisiones, y así lo han hecho María Carbonell y Elsa Tortosa, des-
interesadamente. Para el ayuntamiento ha supuesto un importante 
ahorro económico. Además, quiero agradecer el esfuerzo que han 
hecho las dos estos meses, yendo a los colegios por las tardes (de 
15:00 a 16:30 horas), y utilizando un tiempo que suele dedicarse a la 
familia o a descansar, antes de abrir sus respectivos negocios.
El Cabeço: Siempre se ha hecho la campaña con alumnos de 4 y 5 
años, y este año se ha ampliado a los de 6 años. ¿Cuál es la razón?
N.O: La campaña se hace siempre con los alumnos de Infantil, pero 
como el año pasado no se llevó a cabo, este año se ha querido incluir 
a los niños que cursan 1º de Primaria, ampliándose las revisiones a 
los niños y niñas de 6 años.
E.C.: Visto el resultado, ¿se continuará haciendo igual en próxi-
mos cursos?
N.O.: Esa es la idea, que todos los años se encarguen de hacerlo 
empresas del pueblo, en caso de que quieran y puedan, claro está. 
Personalmente, estoy muy satisfecha por la forma en que se ha lle-
vado a cabo este año. 

Campaña para la Detección 
Precoz de la Ambliopía

NEUS OCHOA 
Regidora d’Educació

Como todos sabemos, el próximo día 26 de Junio se celebrarán 

en España nuevas elecciones generales. Tras las últimas elec·

ciones celebradas del 20 de Diciembre pasado, solo hubo un 

único intento serio de formar un gobierno. Este intento lo llevó 

a cabo el candidato del PSOE, Pedro Sánchez, pero fue bloqueado 

por la pinza formada por la derecha más rancia y conservadora 

y por la extrema izquierda populista, que olvidando los intereses 

generales de los españoles, optaron por bloquear la única posi-

bilidad de elegir a un verdadero gobierno de cambio y de enviar 

a Mariano Rajoy a casa y al PP a la oposición para que pudieran 

limpiar y purgar tanta corrupción como han llegado a acumular.

El candidato a presidente del gobierno presentado por el 

PSOE, Pedro Sánchez, intentó negociar acuerdos para formar go-

bierno con los nuevos partidos aparecidos recientemente en la 

escena política española, Ciudadanos y Podemos. Tendió la mano 

a su derecha y a su izquierda para formar un verdadero Gobierno 

de Cambio que pusiera en pié de forma urgente los cambios que 

la sociedad necesitaba y que dejara atrás de una vez este periodo 

negro de recortes, sociales y de derechos, que hemos padecido 

estos últimos cuatro años. Pero fue en vano, parece ser que la 

derecha conservadora y la izquierda populista estaban más inte-

resada en conseguir más votos en unas nuevas elecciones que en 

solucionar los problemas urgentes de los ciudadanos y ciudada-

nas de este país.

Es muy curioso que los partidos que representan los extre-

mos del espectro político español  hayan tardado tan poco tiempo 

en ponerse de acuerdo para bloquear la opción de un gobierno 

presidido por Pedro Sánchez, abocándonos, de esta forma, a la 

celebración de estas nuevas elecciones el próximo 26 de Junio. 

Ambos han deducido que unas nuevas elecciones les van a re-

portar avances en los resultados electorales, en relación a los 

que obtuvieron el 20 de diciembre. Y solo por esta cuestión, solo 

por esta consideración es por lo que han bloqueado la formación 

de gobierno en esta legislatura. Han despreciado la necesidad de 

cambios urgentes y radicales en materia de protección social, 

han olvidado la necesidad de regeneración de la vida política, 

han obviado la necesidad de un cambio sustancial en la forma de 

hacer política para encauzar los conflictos territoriales, han me-

nospreciado a los más necesitados de la sociedad, … todo porque 

creen que unas nuevas elecciones les va a beneficiar, porque van 

a obtener más votos que en las anteriores.

Lo que se deduce estos días de las declaraciones de los líde-

res de los partidos que han bloqueado la formación de gobierno 

en la actual legislatura, es que ellos creen que el electorado se va 

a dividir, polarizándose el voto a las posiciones que ellos repre-

sentan. Parecen creer que sus resultados electorales dependen 

sobre todo de lo que consigan polarizar y enconar la campaña. Se 

deduce que ellos creen que les va a ir muy bien cuanto mejor le 

vaya al otro. Son los extremos que se retroalimentan. 

Pero se equivocan. Lo que no han tenido en cuenta es que 

el pueblo español, sabrá discernir con claridad entre las opcio-

nes políticas que solo persiguen sus intereses y las que de forma 

evidente e inequívoca buscan solucionar los problemas de los 

españoles y españolas. El Partido Socialista es la opción política 

más comprometida con la problemática de la población española, 

la que más y mejor integra en su seno la diversidad que compone 

nuestra realidad social y la más responsable y coherente en la 

defensa de los valores que representa, libertad e igualdad.

Desde el PSPV – PSOE de Pinoso os pedimos vuestra con-

fianza para los hombres y mujeres que, encabezados por Pedro 

Sánchez, se presentan en nuestras listas en las próximas elec-

ciones del 26 de Junio. Con su trabajo conseguiremos que Es-

paña progrese, avance y cambie como lo está haciendo Pinoso 

en estos últimos 5 años.

COMISION EJECUTIVA LOCAL PSPV-PSOE PINOSO

NUEVAS ELECCIONES



MAIG-JUNY 2016 MAIG-JUNY 201630 31EL CABEÇO EL CABEÇO

Desde Compromís El Pinós, habiéndose ce·

lebrado las fiestas del Rodriguillo, pistole·

tazo de salida de las fiestas de las pedanías 

de nuestra población y recién pasadas las 

de Encebras, les felicitamos y deseamos al 

resto disfruten de unos días donde la con·

vivencia y la alegría reinen en sus calles y 

casas. 

Por otro lado, conscientes del gasto que 

supone y la proximidad con las anteriores, 

manifestamos nuestro deseo de que todos 

los partidos se comprometan y responsabi-

licen en hacer una campaña austera para los 

próximos comicios del 26 de Junio. 

Al mismo tiempo, y a sabiendas del des-

ánimo político de la población en los últimos 

tiempos, animamos a los electores a partici-

par de esta fiesta de la Democracia, que no 

es otra que poder ejercer libremente nuestro 

derecho al voto.

Continuando a vuestra disposición, reci-

bid un cordial saludo.

COMPROMÍS EL PINÓS

Opinióno dDes del cole

COL.LEGI PÚBLIC
SANTA CATALINA...

XXV SETMANA VERDA

Al C.E.I.P.  Santa Catalina hem celebrat el 25 aniversari de la nostra Setmana Verda.

Durant vint-i-cinc anys el nostre objectiu ha sigut, que els xiquets i les xiquetes prengueren 

consciència de la necessitat de cuidar el nostre entorn.

Per aconseguir-ho, hem comptat amb la col·laboració de moltíssimes persones i entitats, 

des dels pares i mares com a diferents organismes, tant públics com a privats.

Volem agrair, en especial , al Excmo. Ajuntament del Pinós i a la Regidoria de Medi Ambient 

per la seua disposició i ajuda, també a la Policia Local i a Protecció Civil i a tots els organis-

mes i persones que ens han ajudat a dur a terme els nostres objectius.

Gràcies a tots i totes per aquest 25 anys ... I anem a per altres 25 més!!!

“25 anys compromes@s amb el medi ambient”El nuestro es un partido con raíces pinoseras. De ahí que quienes for-

mamos parte del Partido Demócrata de Pinoso estemos muy interesa-

dos por cuanto sucede en nuestro pueblo.

Ahora son muchos los rincones del municipio que están viviendo 

sus festejos populares. Por ello, en nombre del PDPI, vaya desde estas 

páginas mi felicitación a los vecinos que residen en nuestras zonas ru-

rales, y os animo a vivir con ellos esos días tan especiales.

Pero pensando en la Feria y Fiestas de agosto, hace unos días vivía-

mos el acto la elección de nuestras nuevas reinas. Mis mejores deseos 

para Jade Campillo y Lucía Gandía, por haber sido escogidas como Rei-

nas Infantil y Mayor, y a sus respectivas cortes de honor, porque a partir 

de ahora comienza un año inolvidable para todas ellas.

PARTIDO DEMÓCRATA DE PINOSO
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De cara al proper curs escolar, la Conselleria d’Educació, Investiga·
ció, Cultura i Esports va obrir el procés de matriculació d’alumnes 
en els ensenyaments d’Educació Infantil, Primària, ESO i Batxillerat 
en centres docents sostinguts amb fons públics.

A les etapes d’Infantil i Primària, les famílies presentaren les 
sol·licituds fins el 19 de maig, i una vegada baremades, la publicació 
de les llistes provisionals es realitzarà el 2 de juny, perque es puguen 
presentar reclamacions fins el 6 de juny. Les llistes definitives es 
publicaran el 14 de juny i el procés de matriculació s’estendrà del 17 
al 29 de juny.

Per a ESO i Batxillerat, el procés és únic per a ambdues etapes. 
La presentació de sol·licituds es tanca el 2 de juny, i després de rea-
litzar el barem, l’11 de juny, es coneixeran els llistats provisionals. Les 
reclamacions podran realitzar-se fins el dia 13, i una vegada contesta-
des es procedirà a publicar els llistats definitius el 19 de juliol. La ma-
triculació en Secundària i Batxillerat serà entre el 21 i el 28 de juliol.

NOVETATS EN ELS CANVIS D’ETAPA
Com a novetat, l’alumnat que canvie d’etapa, d’Infantil a Primària, 
o de Primària a Secundària, té reservat un lloc als centres ads-
crits sense necessitat de realitzar cap sol·licitud, però sí forma-
litzar la matrícula. Els alumnes que passen de Primària a un 
centre adscrit de Secundària podran avançar la matriculació del 
27 de juny a l’1 de juliol. 

El conseller d’Educació, Vicent Marzà va entregar el 20 d’abril els 
premis extraordinaris al rendiment acadèmic de Secundària i Batxi·
llerat, en un acte celebrat al Palau de les Arts. Entre els premiats 
estava la jove pinosera Belén Bonet Jara, per haver obtingut una nota 
mitja de 10 en el curs 2014-2015 en ESO. A Belén la van acompanyar a 
València la seua familia i la regidora de Cultura Silvia Verdú. 

El Centre Cultural “El Pinós” va acollir el 4 de maig una reunió de 
pares i mares, que el proper curs iniciaran els seus estudis d’infan·
til als col·legis públics del Pinós, San Antón i Santa Catalina. Els 
seus directors i la regidora d’Educació, Neus Ochoa, van explicar el 
procediment d’admissió i van facilitant els impresos de sol·licitud, 
comentant que “s’ha realitzat un estudi de tots els xiquets i xiquetes 
nascuts l’any 2013, i segons la zona on viuen podrien acudir un 50% 
a cada centre”. 

Iniciat el procés de matrícules 
per al curs 2016-2017

Belén Bonet premiada pel seu 
rendiment acadèmic 

Reunió amb pares d’alumnes 
que el proper curs inicien 
l’etapa d’Infantil als col·legis

VAGA EN SECUNDÀRIA

El 14 d’abril, 232 alumnes dels 501 que cursen els seus estudis 

a l’Institut del Pinós (el 46,3%), secundaren la convocatòria de 

vaga per tal d’exigir la derogació de la LOMCE i protestar per 

la proposta ministerial de modificar els estudis de grau uni-

versitari. 

FUNCIÓ TEATRAL EN ANGLÈS PER A ESCOLARS

El Teatre-Auditori va omplir-se l’11 de maig d’alumnes de 1er, 

2on i 3er de Primària, que presenciaren la representació de 

“Once upon a time” per Forum Teatre, activitat organitzada 

per la Regidoria de Cultura amb la col·laboració dels col·legis 

del Pinós. 

FESTA DE LA PRIMAVERA INFANTIL

El 10 de maig, a l’Escola Infantil “La Cometa” van celebrar la 

festa de la primavera, on xiquets i xiquetes gaudiren jugant i 

botant en castells hinflables, i amb el conte “La papallona i la 

primavera”, que representaren membres de l’A.M.P.A. 

A PRIMERS DE JUNY, LES PROVES PER A LA BORSA DE 
TREBALL DE TÈCNIC DE JARDÍ D’INFÀNCIA

Ja es pot consultar la llista definitiva d’admesos i exclosos del 

procés selectiu per a la constitució d’una borsa de treball tem-

poral de Tècnics de Jardí d’Infància de l’Escola Infantil Municipal 

de l’Ajuntament del Pinós. El procés selectiu tindrà lloc al Centre 

Cultural El Pinós els dies 1, 2 i 3 de juny (a les 9 hores). 

Ja estem a l’últim trimestre de curs i com tots els anys 

el “mestre “d’Educació vial, Juanjo, ha fet les delícies de 

tots els alumnes del centre amb el circuit que ha muntat 

al pati de l’escola on tots els alumnes, des dels més xico-

tets als més grans han pogut fer les pràctiques amb les 

seues bicicletes i han aplicat els coneixements teòrics 

que prèviament havien rebut.

Gràcies, Juanjo!... T’esperem el curs que ve!

D’altra banda, els mestres i els alumnes continuem treballant les 

emocions per tal de conèixer·nos millor i d’aquesta manera con·

trolar les nostres ansietats, mal humors... Fent multitud d’activitats 

que ens ajuden a estar més tranquils i relaxats i com a conseqüència, 

a millorar el nostre rendiment i la relació amb els demés.

APRENENT A CIRCULAR

TREBALLANT LES EMOCIONS

COL-LEGI PÚBLIC
SAN ANTÓN
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TELÉFONOS DE INTERÉS 

Horario de Autobuses
consultar en la página web del Ayuntamiento de Pinoso

http://www.pinoso.org/accesos-y-transportes/

FARMACIAS DE GUARDIA

Farmacia Laura Mauricio
Junio:

Del 13 al 19
Julio:

Del 4 al 10 y del 25 al 31

Telf. 96 547 71 73 

Farmacia Jorge-Pérez
Junio:

Del 6 al 12 y del 27 al 30
Julio:

Del 1 al 3 y del 18 al 24

Telf. 96 547 70 68 

Farmacia Del Paseo
Junio:

Del 1 al 5 y del 20 al 26
Julio:

Del 11 al 17

Telf. 96 696 61 82 

Concepto Importe

Contraportada monocroma 75€

Contraportada a todo color 120€

Toda página impar 47€

Toda página par 58€

Impar inferior (media página) 28€

Par inferior (media página) 29€

Impar faldón inferior (cuarto de página) 18€

Par faldón inferior (cuarto de página) 24€

Tarifas de publicidad en el boletín El Cabeço

Èxit d’organització a la XIX Trobada d’Escoles en Valencià 
celebrada al Pinós
El Jardí Municipal va acollir prop de 4.000 assistents en una nova edició d’un 

esdeveniment que promou una escola pública i de qualitat, i al qual va assistir el director 

general de Política Lingüística, Rubén Trenzano.

El 10 d’abril es va viure al Pinós una gran festa 
per la llengua valenciana, i al Jardí Municipal 
no van parar les activitats, una jornada que 
començava a la Plaça de l’ajuntament. Des-
prés d’un esmorzaret típicament pinoser (amb 
coca amb oli acompanyada de vi del Pinós), es 
va celebrar una cercavila camí del jardí, amb 
la participació dels nans i gegants, les colles 
de dolçainers i tabaleters, i els representants 
municipals del ajuntaments participants, així 
com el president d’Escola Valenciana, Vicent 
Moreno o el Director General de Política Lin-
güística, Rubén Trenzano, que també ha assis-
tit a la Trobada.

Al recinte del jardí es va descobrir la 
placa commemorativa de la Trobada d’en-
guany i es va portar a terme a l’escenari un 
xiquet acte institucional, on les autoritats van 
donar la benvinguda als assistents, destacant 

la importància de reivindicar la llengua au-
tòctona en tota la seua força, inaugurant els 
actes de la XIX Trobada d’Escoles en Valencià 
de les Valls del Vinalopó.

La regidora d’Educació, Neus Ochoa, 
destacava l’èxit de l’esdeveniment, “donat 
el gran nombre de persones que han decidit 
visitar El Pinós amb motiu d’esta Festa per la 
Llengua que ens uneix als valencians”, mos-
trant la seua gratitud als centres escolars 
que hi van participar per la seua implicació.

Per al president d’Escola Valenciana, 
Vicent Moreno, “l’acostament a la nostra 
llengua per part de pobles tradicionalment 
castellanoparlants és un pas endavant per a 
crear un bon veïnat entre pobles que parlen 
diferent; tots junts vertebrem el territori”.

El director general de Política Lingüís-
tica, Rubén Trenzano, va destacar que “les 
Trobades són esdeveniments festius i reivin-
dicatius que solen iniciar-se cada any en arri-
bar el mes d’abril i acaben cap al mes de juny, 
comptant sempre amb milers de participants 
que celebren i comparteixen el fet de parlar 
el valencià”, reclamant la normalització de la 
llengua en tots els àmbits. 

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va 
definir la llengua com a “riquesa, convivèn-
cia, comunicació, coneixement, història i pa-
trimoni”, valors fonamentals per a “garantir 
la pervivència i promoció del valencià, la 
nostra cultura”, qualificant “d’encertat” el 
lema de les Trobades d’enguany, ‘Un país 
d’escoles’.

D’immediat van començar els tallers esco-
lars, preparats per tots els centres educatius 
i AMPA’s presents, a més d’altres activitats 
complementàries. A la Trobada d’enguany van 
participar un total de 24 centres educatius i 6 
AMPA’s de les localitats de L’Alguenya, La Ro-
mana, La Canalosa, Monòver, Montfort, Petrer, 
Novelda i El Pinós com a municipi amfitrió.

PRESENTACIÓ PRÈVIA
DE LA TROBADA
Dos dies abans es presentava la Trobada 
amb la presència de la directora territorial 
d’Educació, Tudi Torró, i la presidenta de la 
Fundació Sambori, Laura Font. L’acte, cele-
brat al Teatre-Auditori, va servir també per a 
recordar les altres tres trobades celebrades 
al Pinós, presentar la cançó de la Trobada i 
lliurar els premis dels concursos que es con-
voquen cada any. 

CERCAVILA

ASPECTE DEL JARDí

PRESENTACIÓ AL L’AUTITORI

PLACA INAUGURAL

AUTORITATS EN LA INAUGURACIÓ DE LA TROBADA



CURSOS I
TALLERS

ESTIU‘16

DILLUNS DIMARTS DIMECRES DIJOUS DIVENDRES
Grup 1

De 8 a 10 anys

Grup 2 
D’11 a 13 anys

10.30 / 11.30 h. 10.30 / 11.30 h.

Grup 4 - 1,2,3 English 20.00 / 21.30 h. 20.00 / 21.30 h.

20.00 / 21.30 h. 20.00 / 21.30 h.

11.30 / 13.00 h. 18.30 / 20.00 h. 18.30 / 20.00 h.

18.30 / 20.00 h. 18.30 / 20.00 h.

11.30 / 13.00 h.

Grup 3
D’14 a 16 anys 11.30 / 13.00 h. 11.30 / 13.00 h.

Principiantes a partir de 18 anys

Grup 5 - Active English
Conversation-Nivel Intermedi B1-B2

Grup 6 - Active English
Conversation Pre-Intermedio A2

CURS D'ANGLÉS: READY STEADY ENGLISH

Número màxim d'alumnes: 14, excepte Grup 1 que serà de 10
Preu: 25 €
Imparteix el curs: Katharine Gow
Inscripció i impartició: Centre Cultural

Mínim alumnes 15, Màxim 20
Preu: 260 € (El preu inclou el material oficial del curs) 
Inscripció: Centre Cultural El Pinós previ pagament de 55 €
Es realitzarà un examen de nivell el Divendres 17 de Juny a les 17.00 h. 
L'EXAMEN OFICIAL ES REALITZARÀ AL PINÓS EL DISSABTE 8 D'OCTUBRE
(Pel setembre es realitzaran classes de reforçament i recordatori per a l'examen)
Imparteix: Professors especialistes d'Acadèmia Inter-Lingua
Inscripció: Centre Cultural El Pinós, previ pagament de 55 €

Dirigit: Als interessats/des que tinguen 16 anys cumplits
Dies: Dilluns i Dimecres
Horari: De 11.00 a 12.30 h.
Màxim alumnes: 15
Preu: 25 €
Imparteix: Andrea Brotons. Llda. en Belles Arts
Inscripció e Imparticipació: Centre Cultural

Dilluns 4 de Juliol - Dijous 28 de Juliol

DILLUNS DIMARTS DIMECRES DIJOUS DIVENDRES

B1 - PET

B2 - FIRST

10.00 / 14.00 h. 10.00 / 14.00 h. 10.00 / 14.00 h.

16.00 / 20.00 h. 16.00 / 20.00 h. 16.00 / 20.00 h.

NOVETAT 
CURS INTENSIU D'ANGLÉS
PER A EXAMEN CAMBRIDGE B1(PET) y B2 (First)
Dilluns 4 de Juliol - Divendres 29 de Juliol

Màxim: 15 alumnes per curset
Preu: 20 €
Imparteix: Andrea Brotons. Llda. en Belles Arts
Inscripció: Centre Cultural 
Lloc: Centre Social de Santa Catalina

DILLUNS DIMARTS DIMECRES DIJOUS DIVENDRES
Xiquets/tes

de 6 fins 11 anys

Jovens
de 12 fins 16 anys

18.30 / 20.00 h. 18.30 / 20.00 h.

20.00 / 21.30 h. 20.00 / 21.30 h.

NOVETAT 
TALLER : LABORATORI DANSA I DIBUIX
PINTA…BALLA…GAUDEIX
Dilluns 4 de Juliol - Dimecres 27 de Juliol

NOVETAT
TALLER DE DIBUIX ARTÍSTIC PER  ADULTS
Dilluns 4 de Juliol - Dimecres 27 de Juliol

Edat: De 5 anys cumplits en el moment de l’inscripció fins a 10 anys
Horari: Dimarts i Dijous de 18.30 fins a 20.30 h.
Màxim: 60 xiquets/xiquetes
Activitats: - Jocs Populars, Pilota Valenciana, Altres esports: Hockey, Voley… - Balls: Zumba, 
Dansa - Teatre - Tallers de ciéncies, Educació Emocional...
Preu: 25 €
Inscripció: Centre Cultural
Lloc: Centre Social de Santa Catalina

NOVETAT
TALLER: ESTIU-ACTIU
Dimarts 5 de Juliol - Dijous 28 de Juliol

Edat: A partir de 14 anys
Horari: De 11.00 a 13.30 h.
Preu: 15 €

NOVETAT
TALLER DE GRAVACIÓ I EDICIÓ DE WEBSERIES
Si vols ser actriu, actor, realitzador, càmera...
Dilluns i Dimecres: 4, 6, 11, 13 i 18 de Juliol

TALLERS CENTRE JUVENIL

- SLACKLINE: Esport d’equilibri
Dissabets 9 i 16 de Juliol. Horari de 19.00 fins a 21.00 h. Gratuït

- SKATE: Esport amb rodes
Dies: 5, 12 i 19 de Juliol. Horari de 19.30 fins a 21.00 h. Gratuït

- BALL MODERN: DANSA URBANA, HIP HOP, DANCE HALL...
Dies: Dimarts 5, 12 i 19 de Juliol. Horari de 19.00 fins a 21.00 h. Gratuït

- INICIACIÓ A LA BATUKADA. Imparteix Batukada El Soroll
Dies: Dimecres 29 de Juny, 6 i 13 de Juliol i Divendres 1, 8 i 15 de Juliol
Horari de 19.00 fins a 21.00 h. Gratuït

ORGANITZA: 
R E G I D O R I A  D E

CULTURA I  JOVENTUT

c Cursos de Verano
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AGENDA CULTURAL AGENDA CULTURAL AGENDA CULTURAL AGENDA CULTURAL AGENDA CULTURAL AGENDA CULTURALAgenda Cultural aAgenda Culturala
MÚSICA

ACTUACIÓ DE L’ORQUESTRA 
FILHARMÒNICA DE LA 
UNIVERSITAT D’ALACANT
Director: Mihnea Ignat

Dissabte, 18 / 20 hores / Teatre Auditori

SENDERISME

RUTA DE LES CALES: “BADIA 
DE XÀBIA”
Diumenge, 19 / Eixida, 07:00 del matí 

/ Pavelló d’esports “Enrique Tierno 

Galván”

FESTA MUSICAL INFANTIL

“FI DE CURS”

Espectacles David presenta

“COLORS BAND”
Dijous, 23 / 20:30 hores / Jardí Municipal

CAMPAMENT 
Dirigit a xiquets i xiquetes que estiguen 

cursant 1r, 2n i 3r d’edats entre 6 i 9 anys

Monitors: Enrique Justamente i Conchi 

Casáñez

Inscripció e informació: Centre Cultural 

“El Pinós” / Preu 40 euros

Dissabte 25 i Diumenge 26 / Alberg de 

les Enzebres

CONTACONTES

Fran Pintadera presenta:

“HISTORIAS PARA PARTIRTE LA 
CAJA” 
Dijous, 30 / 19 hores / Piscines 

Municipals

Organitza: Biblioteca Pública Municipal 

/ Col·labora: Regidoria de Cultura i 

Joventut

MONÒLEGS A LA LLUM

DE LA LUNA

Fran Pintadera presenta

“CUENTOS A LA CARTA”
Dijous, 30 / 22 hores / Pati del Centre 

Cultural

CINEMA D’ESTIU

Sessió Contínua:

“ATRAPA LA BANDERA” I “STAR 
WARS” (EL DESPERTAR DE LA 
FUERZA) 
Et Convidem a “Palomites”

Divendres, 8/ 22 hores / Jardí Municipal 

/ Col·labora: Excma. Diputació d’Alacant

VIATGE A LA PLATJA
DE SANTA POLA
Dirigit a: Xiquets/xiquetes d’11 fins a 16 anys

Diumenge,10 / Eixida 9:30 hores davant 

del Centre Cultural “El Pinós”

Inscripció: Centre Juvenil

Preu: 3 euros

TEATRE CLÀSSIC EN
“LA CANTERA” 
• Divendres 15: ELECTRA  (Sófocles) 

Aula T. Clásico, Univ. Alacant

• Dissabte 16: LAS BACANTES (Eurípides) 

La Nave Argo, C. Inmaculada

• Diumenge 17: LISíSTRATA  (Aristófanes) 

Caligae Teatro, IES Castillo Puche

• 22, 23 i 24: HERACLES  (Eurípides) 

Yorick Teatre, El Pinós

Totes les sessions seran a les 19:30 

hores / Reserva d’entrades a partir 

de l’1 de juny per les vesprades en el 

Centre Cultural “El Pinós” en el telèfon 

965478329

XX CURS DE PIANO
Preus: 160 euros per a alumnes actius i 

60 euros per a alumnes oients

Del 18 al 22 de juliol / Teatre-Auditori

II CONCURS DE PIANO
“VILLA DE PINOSO”
Podran participar els alumnes matriculats al 

curs de piano

Dues categories: A (menors de 25 anys) i 

B (menors de 16 anys)

Dijous, 21 / 18:00 hores / Teatre-Auditori

CONTACONTES

Miguel Pérez García presenta:

“EL TREN DE LOS CUENTOS” 
Dijous, 14 / 19 hores / Piscines Municipals

Organitza: Biblioteca Pública Municipal 

/ Col·labora: Regidoria de Cultura i 

Joventut

MÚSICA

CANÇONS A LA FRESCA
Divendres, 15 / 23 hores / Porta principal 

del Mercat

Organitza: Rondalla-Coral “Monte de la Sal” 

/ Col·labora: Regidoria de Cultura i Joventut

 

TEATRE INFANTIL I TALLERS

TALLER DE FABRICACIÓ DE 
BOMBOLLES DE SABÓ 
A continuació, Chan Chan Teatro presenta el 

seu espectacle:

“El Conjuro de la Lluvia”
Dijous, 21 / 19:30 hores / Jardí Municipal

Agenda CulturalAgenda Culturala
J U N Y

J U L I O L

MÚSICA

CANÇONS A LA FRESCA

Divendres, 22 / 23 hores / Porta de la 

Casa de D. Pedro

Organitza: Rondalla-Coral “Monte de la 

Sal” / Col·labora: Regidoria de Cultura i 

Joventut

GRAN FESTA DE L’ESCUMA

Música en directe amb Dj, berenar i moltes 

sorpreses

Divendres, 22 / 19 hores / Pati del Centre 

Juvenil

GRAN FESTA ACUÀTICA

A partir de 7 anys, imprescindible saber 

nadar

Divendres, 29 / 17 hores / Entrada 

gratuïta

CENTRE JUVENIL

-MISS I MISTER “BRUT”

Divendres, 8 / de 19:30 fins a les 21 hores

-CARRERES DE QUÀDRIGUES

Divendres, 15 / de 19:30 fins a les 21 hores

-CAMPIONATS: DE FUTBOLÍ, PING 

PONG I JOCS DE TAULA

Organitza: Regidoria de Cultura i 

Joventut de  l’Ajuntament del Pinós

INSCRIPCIONS FINS EL 17 DE JUNY




